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Privítanie novonarodených obyvateľov Močenku bolo v kultúrnom stredisku. Foto: Marcela Lenčéšová

Starosta obce blahoželal k sviatku učiteľom základnej školy. Foto: Peter Sýkora

Počas stavania mája tancovali aj noví členovia folklórneho súboru Sečkár.  Foto: Peter Sýkora

Farnosť Močenok a obec Močenok zorganizovali pri príleži-
tosti 100. výročia vzniku Česko-Slovenska sadenie lipky, kto-
rú venoval podnikateľ Miroslav Tóth. Foto: Martin Sýkora
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Najneskôr do konca júna je každá obec 
zo zákona povinná predložiť a prerokovať 
záverečný účet za uplynulý kalendárny 
rok. V našej obci sa dostal záverečný účet 
na rokovanie obecného zastupiteľstva 28. 
marca 2018. „Jeden zo základných doku-
mentov, ktoré schvaľuje obecné zastupi-
teľstvo v súvislosti s výsledkami hospodá-
renia samosprávy a  obce, je aj záverečný 
účet. Tak, ako rozpočet je nejaký cestovný 
poriadok, podľa ktorého sa obec v rámci 
kalendárneho roka riadi pri používaní 
fi nančných prostriedkov, tak záverečný 
účet je dokument, v  ktorom sú zhrnuté 
výsledky hospodárenia za predchádzajúci 
kalendárny rok. Na ostatnom obecnom 
zastupiteľstve bol prerokovaný a  schvá-
lený záverečný účet tak, ako bol predlo-
žený. Skontrolovali ho odborné komisie, 
komisia fi nančná, prešiel obecnou radou, 
a takisto sa k záverečnému účtu vyjadril aj 
hlavný kontrolór,“ informoval nás starosta 
obce Roman Urbánik. „V samotnom hos-
podárení za minulý rok, ako aj počas ob-
dobia, ktoré pôsobím vo funkcii hlavného 
kontrolóra, došlo k  zásadnému obratu 
hospodárenia obce. Výsledky hospodá-
renia skončili s  výrazným prebytkom. Je 
tu výrazný podiel investičných akcií, teda 
kapitálových výdavkov, a došlo aj k zmene 
spôsobu plánovania a fi nancovania kapi-
tálových výdavkov,“ konštatoval hlavný 

kontrolór obce Ladislav Fúska. Veľkým 
prínosom pre minuloročné hospodárenie 
obce bol napríklad vysoký podiel kapitá-
lových výdavkov a  plnenie podielových 
daní zo štátneho rozpočtu. Na druhej stra-
ne sa však nepodarilo naplniť plánovaný 
rozpočet pre dane z nehnuteľností. „Pozi-
tívom hospodárenia obce je nízka zadlže-
nosť. Zadlženosť obce je daná dvomi čísla-
mi - jedno číslo, 60%, je možná výška tzv. 
klasifi kovaných úverov, teda úverov, ktoré 
sa rátajú do zadlženosti obce. Tých 60% 
sa ráta z  bežných príjmov predchádzajú-
ceho roka. Ďalšie číslo je 25 % z bežných 
príjmov predchádzajúceho roku, ktoré 
môžu predstavovať splátky v jednotlivých 
rokoch. V  podmienkach obce je tá zadl-
ženosť nižšia, ako je možná ročná splátka, 
teda sa pohybuje pod 25%,“ pochvaľoval 
si nízku zadlženosť obce hlavný kon-
trolór Ladislav Fúska. Hlavný kontrolór 
deklaroval zastupiteľstvu stanovisko pre-
rokovať a  schváliť záverečný účet obce aj 
s návrhom použitia prebytku. „V závereč-
nom účte, ktorý má viac ako 40 strán, sú 
popísané všetky fi nančné operácie, ktoré 
boli v priebehu roka zrealizované. Možno 
skonštatovať, že hospodárenie obce za rok 
2017 skončilo prebytkom. Tento prebytok 
sa zastupiteľstvo rozhodlo použiť na kapi-
tálové výdavky v  roku 2018,“ doplnil in-
formácie starosta. Marcela Lenčéšová

Organ, ako hudobný nástroj je nerozlu-
čnou súčasťou rímskokatolíckych kostolov, 
a to hlavne na sprevádzanie liturgií. „Tento 
rok sme začali s  jeho generálnou opravou. 
Vychádza to z toho, že po jeho prehliadnu-
tí sme zistili, že potrebuje opravu. Tak sme 
začali po Veľkej noci s  rozoberaním jeho 
vnútra, ktoré sa bude rekonštruovať. Potom 
sa pristúpi k ďalšiemu výskumu organovej 
skrine a  jej oprave,“ informoval o  danej 
situácii farár farnosti Močenok Peter Mi-
chalov. Rekonštrukcia organa je potrebná 
z  viacerých dôvodov. Najdôležitejším je 
vysoký výskyt drevokazného hmyzu v  ná-
stroji, ktorým je napadnutá aj celá organová 
skriňa a  je ohrozená aj jej statika. „Organ 
je skutočne veľmi špecifi ckou pamiatkou, 
pretože je nie tak technickou pamiatkou, 
ako výtvarnou a  zvukovou. Zvukovo to 
bude veľmi výrazne odlišné, pretože ten 
nástroj bol rozintonovaný, čo znamená, že 
farebnosť jednotlivých píšťal bola zlá. Bolo 
to spôsobené silnou vrstvou prachu a aj po-
škodením drevených píšťal tým hmyzom. 
Druhá vec, bolo to aj šialene rozladené, čiže 
ten nástroj bol veľmi ťažko počúvateľný,“ 

zhodnotil stav organu Martin Bako, ktorý 
je poverený opravou organa. Doba rekon-
štrukcie je dohodnutá na tridsať mesiacov. 
„Je tam istá rezerva, keby sa niečo vážnejšie 
skomplikovalo. Organ je veľmi zložitý orga-
nizmus a skutočne nikto nemá röntgenové 
oči, aby do toho videl do detailu. Úplne zis-
tíme, v čom sa nachádzame, až keď to ro-
zoberieme na najmenšie súčiastky. Potom 
musíme odstrániť dosť nešťastný náter na 
vzdušniciach, aby sme zistili, či tá farba nie 
je to, čo to drží pohromade. Takže to ešte 
bude veľmi dlho trvať, kým zistíme, ako 
na tom až zle sme. Potom veľmi dlhú dobu 
bude trvať, kým sa to podarí skutočne po 
malinkých drievkach dať znovu dokopy,“ 
ďalej informuje o stave organa Martin Bako. 
Po rekonštrukcii organa by sme podľa slov 
majstra mali počuť zvuk, aký z  neho bolo 
počuť v roku 1790. „Čo je fantastické, pre-
tože to je zvuk organa, ktorý počuli naši pra 
pra prastarí rodičia. Organ bol postavený 
v  roku 1790 fi rmou bratov Pažických. Po-
užívali veľmi zaujímavé technické riešenia. 
Bohužiaľ, situácia je taká, že z týchto dvoj-
manuálových organov, čiže nástrojov, ktoré 

majú dve klaviatúry, ako keby dva samo-
statné organy, ktoré sú postavené do jednej 
skrine, tak z  týchto dvojmanuálov sa nám 
dodnes zachovalo minimum. Vlastne iba 
tri, a to je Močenok, potom z roku 1777 je to 
v Pruskom farský kostol, to je väčší nástroj, 
a potom je tu ešte Višňové. Tam si na rok 
takto narýchlo nespomínam. Ten nástroj 
tam prešiel veľmi barbarskou opravou, kde 
návrh pôvodnej zvukovosti bude omnoho 
komplikovanejší ako v  prípade Močenka. 
Najlepšie na tom, čo sa týka zachovalosti, 
je organ v  Pruskom. Je to z  toho dôvodu, 
že to je podobný projekt ako v  Močenku, 
len teda proporčne podstatne väčší aj vyšší, 
tak nikoho veľmi nebavilo liezť do organo-
vej skrine, ktorá sa vypína do výšky snáď 
deviatich metrov. Takže tam sa organárom 
veľmi nechcelo, ale tu už bol lepší prístup, 
tak špekulovali,“ dodal Martin Bako. Počas 
dvojročnej opravy bude hranie v  našom 
kostole zabezpečené elektronickým nástro-
jom. „Oprava toho vnútra, nástrojovej časti 
a  hracieho stola bude stáť okolo 48 000€,“ 
informoval o  nákladoch na opravu farár 
farnosti. Mária Gyárfásová
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Rekonštrukcia organa v Kostole sv. Klimenta

Záverečný účet obceÚspešný Deň narcisov
V piatok 13. apríla sa už 22. raz konala verejná 

fi nančná zbierka na pomoc onkologickým pacien-
tom pod názvom Deň narcisov. Naša obec sa do 
zbierky zapojila už pred 19-timi rokmi. Každoroč-
ne prostredníctvom nej naši občania pomáhajú pa-
cientom chorým na rakovinu svojimi fi nančnými 
príspevkami. Dobrovoľníci rozdávali symboly ná-
deje a spolupatričnosti – narcisy, za dobrovoľný prí-
spevok v centre obce a pred nákupným strediskom. 
„Prispievam každý rok, lebo máme túto chorobu 
aj v rodine. Snažím sa prispieť, aby sa mali lepšie,“ 
povedala nám na margo zbierky Marta. „Pomôžem 
ľuďom. Každý rok dávam, lebo aj ja som to voľake-
dy potreboval,“ pridal sa aj Július. „Malo by byť 
povinnosťou každého človeka vcítiť sa do situácie 
chorých ľudí. Treba si pomáhať, pretože nikdy ne-
vieme, kedy my budeme očakávať pomoc od tých 
druhých,“ dodala Gabriela. Do zbierky každoročne 
prispievajú aj žiaci a zamestnanci základnej školy. 
Deti radi pomáhajú a spoločne so svojimi učiteľmi 
pre chorých vyzbierali viac ako 280 eur.

Deň narcisov je na celom Slovensku vždy deň, 
kedy sa ľudia zamýšľajú nad problémami iných 
a  prejavia im svoju spolupatričnosť práve tým, že 
venujú svoj príspevok do pokladničky Ligy proti 
rakovine. V  tomto roku sme v  Močenku spoloč-
ne vyzberali 1 627,94 eur, čo je o 111 eur viac ako 
v uplynulom roku.

V mene organizátorov zbierky a najmä onkolo-
gických pacientov a ich rodín patrí za nezištnú po-
moc všetkým prispievateľom srdečná vďaka.

Marcela Lenčéšová
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Vedenie obce a  mnohí obyvatelia sa 
zhodujú v  názore, že našej obci chýba 
dôstojný pamätník obetiam svetových 
vojen. Pamätník, ktorý by vzdával hold 
a vďaku padlým vojakom, ktorí bojovali 
za našu slobodu. „Už v predchádzajúcom 
období vyvstala aj zo strany občanov po-
treba nejakého pamätného miesta obe-
tiam vojen v obci Močenok. Na základe 
tohto podnetu a  aj na základe ďalších 
úvah sme oslovili architekta, ktorý spra-
coval návrh pamätníka. Tento pamätník 
bude venovaný obetiam I. a  II. svetovej 
vojny, všetkým tým, ktorí z  obce Mo-
čenok prišli o  život. Chceli by sme pa-
mätník umiestniť na hornom cintoríne 
na mieste, kde sa v súčasnosti nachádza 
stará márnica,“ ozrejmil starosta obce 
Roman Urbánik.

Pamätník by mal byť umiestnený 
na podstavci v  priestore, ktorý vznikne 
po odstránení budovy bývalej márnice. 
Bude žulový, konkrétne zo sivomodrej 
jemnozrnnej žuly, s výškou približne 4,5 
metra. „Pamätník je jednoduchý, ale má 
výpovednú hodnotu v tom, že sú na ňom 
použité nám najbližšie symboly, a to cy-
rilo-metodský dvojkríž a slovenské troj-
vršie. Myslím, že bude takým dôstojným 
pietnym miestom, kde sa budú môcť ľu-
dia pri návšteve cintorína zastaviť a spo-
menúť si na svojich predkov, ktorí počas 
vojen prišli o  život,“ dodal starosta Ur-
bánik.

Financie na vybudovanie pamätníka 
boli schválené v rozpočte obce pre tento 
rok obecným zastupiteľstvom.

Marcela Lenčéšová

Nové zariadenia v školskej jedálni
V školskej jedálni základnej školy majú pracov-

níčky kuchyne k  dispozícii nové zariadenie, ktoré 
im uľahčí prácu a stravníkom prinesie benefi t v po-
dobe chutnejšieho jedla. Do kuchyne totiž v uply-
nulých dňoch pribudlo profesionálne kuchynské 
zariadenie - konvektomat. „Vznikla potreba do-
vybaviť školskú kuchyňu o  moderné technické 
zariadenie konvektomat, ktoré slúži na prípravu 
pokrmov. Na základe rozhodnutia obecného zastu-
piteľstva bola schválená suma na zakúpenie tohto 
zariadenia. Podarilo sa nám zariadenie zaobstarať 
za nižšiu sumu ako bol schválený rozpočet. V pred-
chádzajúcich dňoch dodávateľ toto zariadenie na-
inštaloval a spustil do prevádzky. Verím, že to bude 
v  prospech pani kuchárok aj stravníkov,“ myslí si 
starosta obce Roman Urbánik.

Konvektomat kombinuje vlastnosti teplovzduš-
nej a  parnej rúry. Prebieha v  ňom tepelná úprava 
potravín vo varnom priestore, kde pomocou ven-
tilátora rovnomerne cirkuluje horúci vzduch, para 
alebo oboje. V konvektomate sa dá variť, dusiť, pie-
cť, smažiť alebo grilovať, a v priebehu varenia sa dá 
nastaviť stupeň vlhkosti. Automatizácia varného 
procesu šetrí čas a pokrmy sú pripravené približne 
o  20% rýchlejšie ako v  klasickej rúre alebo hrnci. 
Úspora energie oproti klasickému vareniu je približ-
ne 50%. „Zatiaľ sa len učíme na ňom variť, ale mal 
by nám pomôcť pri príprave jedál. Dajú sa v  ňom 
robiť knedle na pare, dá sa tam piecť mäso, zapekať, 
ale aj napríklad ryža je z neho iná. Je to iné, ako keď 
sa jedlo pripravuje v rúre, kde sa mäso vysuší, alebo 
v hrnci,“ zhrnula prvé skúsenosti s novým zariade-
ním kuchárka školskej jedálne Vladimíra Lenčéšová.

Okrem konvektomatu používajú v  kuchyni zák-
ladnej školy aj iné moderné technické zariadenia. Na-
príklad novú úspornú dvojdverovú chladničku alebo 
interiérový kompostér na spracovanie zvyškov jedál, 
ktorý ekologicky rozloží denne 4 až 5 kg kuchynského 
odpadu na dokonalý kompost.  Marcela Lenčéšová

Hracia zóna vedľa kultúrneho strediska
V  druhej polovici apríla sa začali re-

alizovať terénne úpravy smerujúce k  vy-
budovaniu hracej zóny v  priestore medzi 
budovou kultúrneho strediska a kostolom. 
Plocha určená na vybudovanie oddycho-
vo-športovej zóny má približnú veľkosť 
50x12 metrov. „V  tomto priestore chceme 
umiestniť street workoutové ihrisko, ktoré 
už máme zakúpené. Vybudujeme tu ihris-
ko pre petang a ďalej by tam mali pribud-
núť lavičky, šachový stôl a  stolnotenisový 
stôl použiteľný v prírode,“ priblížil zámery 
obce starosta Roman Urbánik.

Street workoutové ihrisko je určené 
mládeži a  dospelým, ktorí chcú cvičiť na 
čerstvom vzduchu. Princíp spočíva v cviče-
ní s vlastnou váhou, čo významne prispie-
va k zlepšeniu fyzickej kondície. V zostave 
ihriska budú umiestnené bradlá, hrazda, 
rebriny a  iné konštrukčné prvky, ktoré sú 

vyrobené z  pevných a  stabilných ma-
teriálov nenáročných na údržbu, odol-
ných proti poveternostným vplyvom 
a  vandalizmu. Cvičebné konštrukcie 
a  príslušný priestor určený pre pohyb 
cvičiacich zaberú približne 10x5 m. 
Petangové ihrisko zaberie ďalších 15 
metrov dĺžky a 4 metre šírky z celej plo-
chy. „Ak sa nám podarí získať fi nanč-
né prostriedky z dotácie na budovanie 
detských ihrísk, tak v tej poslednej časti 
by sme vybudovali ešte detské ihrisko,“ 
doplnil starosta Urbánik.

V  prípade, že by sa obci podarilo 
v  tomto priestore vybudovať aj detské 
ihrisko pre rozvoj pohybových aktivít, 
obsahovalo by hojdačku, hraciu zosta-
vu z  preliezačiek, šmykľaviek a  lanovú 
pyramídu.

 Marcela Lenčéšová

Práce na budovaní miestneho tr-
hoviska sa počas apríla opäť rozbehli. 
Počas uplynulého roku boli pozastave-
né z  dôvodu havárie pôvodného múru 
ohraničujúceho pozemok. Situáciu riešil 
Krajský pamiatkový úrad v  Nitre, kto-
rý budovanie dočasne pozastavil. „Po 
nájdení spoločnej cesty a  riešenia, ako 
túto situáciu vyriešiť, sme na jar začali 
intenzívnejšie pracovať na miestnom tr-
hovisku. Podľa odporúčania Krajského 
pamiatkového úradu sme opätovne vy-
budovali zrútenú časť múru a nahradili 
sme ju novým múrom tak, ako nám bolo 
odporúčané,“ vysvetlil situáciu starosta 
obce Roman Urbánik.

Práce sa teda začali dohotovením 

oporného múru, ktorého stabilita je pre 
ďalšie budovanie trhoviska nevyhnutná. 
Po dobudovaní múru budú práce pokra-
čovať už konkrétnymi aktivitami súvisia-
cimi s  projektom miestneho trhoviska. 
„V  nasledujúcom období sa bude konať 
kontrolný deň za účasti pracovníkov 
pamiatkového úradu a  obce Močenok. 
Medzi tým naši zamestnanci nachystajú 
pätky na prichytenie prestrešenia stán-
kov a následne by sme chceli pokračovať 
v  kladení dlažby tak, aby sme niekedy 
v  závere prvého polroka mali trhovisko 
dokončené,“ dodal starosta. V  druhom 
polroku tohto kalendárneho roka by tak 
malo byť trhovisko pripravené na spuste-
nie do prevádzky.  Marcela Lenčéšová

Pamätník obetiam vojen

Pokračujú práce na trhovisku

Počas Míle pre mamu deti vyskúšali novú hraciu zónu.
 Foto: Marcela Lenčéšová
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V  ostatnom období sa začali množiť 
problémy s nevhodným parkovaním mo-
torových vozidiel v našej obci. Ide najmä 
o  parkovanie na chodníkoch, hoci obec 
má oproti mestu tú výhodu, že takmer 
každý má vlastný dvor, v  ktorom môže 
parkovať svoje auto. „Obecná polícia upo-
zorňuje občanov, aby svojimi automobilmi 
neparkovali na miestnych chodníkoch. 
Týmto svojim konaním ohrozujú chod-
cov, napríklad aj mladé mamičky s deťmi. 
Ďalej týmto konaním poškodzujú maje-
tok obce, pretože chodníky nie sú stavané 
na takúto záťaž,“ upozorňuje na problém 
Bohuš Sabo, náčelník Obecnej polície 
v Močenku. V našej obci nie je vzácnosťou 

vidieť zaparkované autá na úplne celom 
chodníku tak, že sa po ňom vôbec nedá 
prejsť. Zákon však jasne hovorí napríklad 
o tom, že vozidlá môžu zastaviť alebo stáť 
iba vpravo v smere jazdy rovnobežne s vo-
zovkou. Musia pre chodcov nechať voľný 
pás na prechod v šírke 1,5 metra a nesmú 
parkovať na verejnej zeleni. Zákon hovorí 
aj o  tom, že pri státí, teda parkovaní vo-
zidla na okraji cesty, musí zostať pre každý 
smer jazdy trojmetrový jazdný pruh, teda 
spolu 6 metrov. Jednoducho povedané: 
vodič nesmie zaparkovať tam, kde nezo-
stane voľných aspoň 6 metrov vozovky 
a  1,5 metra šírky chodníka. Ak to vodiči 
nedodržia, porušujú zákon, za čo im hro-

zí postih. „Porušujú zákon o  cestnej pre-
mávke č. 8 z  roku 2009, kde podľa § 25, 
odseku 1 písmena q môžu byť postihova-
ní blokovou pokutou až do výšky 33 eur. 
Vyzývame preto vodičov, aby svojimi au-
tomobilmi parkovali vo svojich dvoroch, 
alebo na miestach, kde to nie je zakázané,“ 
doplnil Sabo. Každý vodič musel v  auto-
škole zvládnuť záverečné testy, ktoré sa 
týkali nielen jeho šoférskych zručností, ale 
aj teórie. Všetci by teda mali poznať pod-
mienky, za akých môžu svoje vozidlo na 
určitom mieste zastaviť, prípadne na tom 
mieste zostať stáť. Ak to náhodou nevedia, 
je potrebné prečítať si zákon o cestnej pre-
mávke, pretože neznalosť zákona neospra-
vedlňuje a opakovaná 33-eurová pokuta za 
nevhodné parkovanie asi neurobí nikomu 
radosť.  Marcela Lenčéšová

Už niekoľko mesiacov beží nový kalendárny 
rok. Ten uplynulý teda môžeme hodnotiť na-
príklad aj z pohľadu zberu rôznych druhov od-
padov v našej obci. Za uplynulý rok bolo z na-
šej obce prostredníctvom zmluvného partnera 
vyvezených niekoľko stoviek ton odpadov  – 
separovaných, ale aj zmesového komunálneho 
odpadu, ktorého bolo jednoznačne najviac. 
„V roku 2017 sme ako obec vyviezli približne 
1 508 ton odpadu. Z  tohto množstva odpadu 
tvorí 51 % zmesový komunálny odpad, 26 % 
biologicky rozložiteľný odpad a zhruba 8% pa-
pier, plast a sklo. Výraznou mierou sa na zbere 
papiera podieľala základná škola, ktorej žiakom 
sa podarilo vyzbierať približne 70 ton papiera. 
Z  tohto hľadiska vítame snahu základnej ško-
ly, ale aj materskej školy, učiť naše deti správne 
separovať jednotlivé zložky odpadu,“ potvrdila 
pracovníčka úradu Lucia Hambalková.

Občania našej obce dokázali vyseparovať 
400 ton biologicky rozložiteľného odpadu, 
109 ton plastov, 76 ton skla, 4 tony kovových 

obalov a  takmer 3 tony obalov z  tetrapakov. 
Nebyť separovaného zberu a  ochoty mno-
hých občanov triediť v domácnostiach odpad, 
všetky tieto opätovne použiteľné komodity by 
skončili v  zmesovom komunálnom odpade. 
„Triedením odpadu pomôžeme nielen život-
nému prostrediu, ale v konečnom dôsledku aj 
sebe, a to po stránke zdravotnej, sociálnej, ale 
aj ekonomickej. Aby sa minimalizovali náklady 
na separovaný zber odpadu je jasné, že prvot-
né triedenie odpadu v domácnostiach je veľmi 
dôležité a musí sa urobiť zodpovedne, pretože 
dodatočné triedenie je náročné a drahé,“ dopl-
nila Hambalková.

Hodnoty triedenia odpadov za rok 2017 sa 
približne zhodujú s  množstvom vytriedeného 
odpadu v roku 2016. V roku 2017 sme však za-
znamenali zlepšenie triedenia – znížil sa objem 
komunálneho odpadu, a  zvýšil sa podiel nie-
ktorých druhov separovaných odpadov, hlavne 
biologicky rozložiteľného a  objemného odpa-
du. Marcela Lenčéšová

Štatistika odpadov za minulý rok Plánovaná rekonštrukcia 
hasičskej zbrojnice

Ministerstvo vnútra Slovenskej republi-
ky a Prezídium hasičského a záchranného 
zboru vyhlásili výzvu na podporu ochrany 
pred požiarmi prostredníctvom výstavby, 
rekonštrukcie a modernizácie stavieb ha-
sičských staníc a hasičských zbrojníc. Na 
základe toho sa naša obec mohla uchá-
dzať o dotáciu na zvýšenie kapacity hasič-
skej zbrojnice. „Chceme rozšíriť hasičskú 
zbrojnicu o  jednu garáž vzhľadom na to, 
že máme novú techniku - hasičské auto aj 
protipovodňový vozík. V tejto výzve sme 
boli úspešný a  obec získala 30 000 eur,“ 
potvrdil starosta obce Roman Urbánik. 
Močenským dobrovoľným hasičom po 
nadobudnutí novej techniky nevyhovu-
jú priestory pôvodnej hasičskej zbrojni-
ce, pretože majú problém s  parkovaním 
a výjazdom z garáží. Čas každého výjazdu 
alebo obsluhy techniky v  garáži sa kvô-
li tomu predlžuje. Problémy s  výjazdom 
alebo cúvaním vozidiel a techniky do bu-
dovy hasičskej zbrojnice, ktorej priestory 
majú navyše lichobežníkový tvar, potvrdil 
aj veliteľ Dobrovoľného hasičského zboru 
v  Močenku Bohuslav Lenčéš. „Budeme 
sa v  zastupiteľstve pri prvej zmene roz-
počtu uchádzať aj o podporu riešenia cel-
kovej rekonštrukcie hasičskej zbrojnice. 
To znamená aj ostatných častí - všetkých 
technických otvorov - okien, brán, vcho-
dových dverí a, samozrejme, fasády tejto 
budovy tak, aby po rekonštrukcii mala 
celá budova jednotnú fasádu. Chceli by 
sme také technické vybavenie, ktoré zod-
povedá potrebám dobrovoľných hasičov,“ 
spresnil starosta Roman Urbánik. Prá-
ce na prístavbe a  rekonštrukcii hasičskej 
zbrojnice by sa mali realizovať počas let-
ných mesiacov.

Marcela Lenčéšová

Parkovanie na chodníkoch

Veľkonočné sviatky sú minulosťou. Máj sa 
celý mesiac majestátne vypínal pred obecným 

úradom. Dúfam, že ste svoje lásky pobozkali pod rozkvitnutou čerešňou. Už uplynul rok, čo máme rozšírený team 
členov kamerového systému. Jar je v plnom prúde a ako sa otepľuje, ulice sa zapĺňajú psami a mačkami všetkých 
druhov a rás. Z teplých krajín sa nám vrátili strážcovia červeného stánku na parkovisku pri Jednote. A asi stúpla 
aj kúpna sila našich spoluobčanov, ktorí by najradšej zaparkovali svoje autá až v predajni, i keď na parkovisku je 
miesta dosť. A nesmiem zabudnúť na našu mládež, ktorá bola kedysi „držiteľka rána“. Dnes je držiteľkou fľašky, na 
značke a objeme nezáleží. Ale pozor! Nechcem hádzať všetkých do jedného vreca. To by som si nedovolila. Ale je 
tu pár exemplárov, ktoré kazia dobré meno mladých Močenčanov a ich počet sa stále zväčšuje. Máme aj pracovité 
a zodpovedné devy, teda aspoň tie dve, čo dokázali presúvať smetné koše od Kalvárie až do centra a všetko si to do-
kumentovali. Veď toľko selfi e fotiek, čo urobili, sa tak často nevidí. Pre istotu to zdokumentovali aj moje kolegyne 
kamery. Len neviem, či aj rodičia týchto 12-13 ročných slečien majú prehľad o tom, čo ich ratolesti robili o polnoci 
mimo domu. A teraz na vážnejšiu tému. Jedno z prikázaní hovorí „nepokradneš“. Ale ten, kto odcudzil kameru, 
ktorá monitorovala areál kostola, toto prikázanie buď nepozná, alebo je ateista. Kresťan katolík by sa k takému 
skutku neznížil. Za celý kamerový systém ho žiadam, „vráť nám našu kamarátku, všetkým nám chýba“. Nezabudni, 
že božie mlyny melú pomaly, ale isto. A na záver. V poslednom čase sa rozmáha poškodzovanie motorových vozi-
diel. Ak máš talent na kreslenie a čmáranie, tak existujú umelecké školy alebo výtvarná výchova. Veď ich majitelia 
museli vynaložiť veľa prostriedkov na to, aby si kúpili auto. A určite by neboli nadšení ani tvoji rodičia.

Priatelia, celý náš kolektív Vám praje krásnu jar, veľa slnečných dní pri práci na záhradkách a pri posedení 
okolo fontány, ktorá už funguje. Vaša kamera. (text: Ľubomír Kováč)

c
Prajem pekný deň priatelia
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Počas posledného aprílového dňa sa 
konalo v  areáli obecného úradu tradičné 
podujatie  – stavanie mája. V  prvomájový 
predvečer sa pred obecným úradom zišli 
desiatky návštevníkov, aby si vychutnali 
skvelú atmosféru stavania mája a programu 
v podaní domácich umeleckých telies. Prí-
tomných návštevníkov na podujatí orga-
nizovanom obcou privítal starosta Roman 
Urbánik. Následne pracovníci obce za hu-
dobného sprievodu dychovej hudby usadili 
mladý ozdobený strom do trávnika v areáli 
úradu, kde bude priestranstvo zdobiť počas 
celého mesiaca máj. Pod vztýčeným májom 
sa potom návštevníkom podujatia predsta-
vili deti zo ZUŠ, folklóreho súboru Sečkár, 
spevácke skupiny Močenskí speváci, Zúgo-
vanka a dychová hudba Močenská kapela. 
„Som tu prvýkrát v Močenku a myslím si, 
že je to super, že dedina robí takéto akcie, 
a že vystupujú aj dedinské folklórne súbo-
ry. Myslím si, že by to malo byť v  každej 
jednej dedine,“ vyjadril sa divák Šimon. „Je 

to naša kultúra a páči sa nám to, aspoň si 
tu môžeme zaspievať,“ pridala sa aj náv-
števníčka podujatia Mária. „Som rád, že sa 

zachovávajú tradície a aj deťom sa to veľmi 
páči. My sme kedysi stavali máje, takže aj 
osobne viem, čo to je stavať máj,“ povedal 
nám s úsmevom návštevník Marek.

Návštevníci si pospevovali s  vystupu-
júcimi, debatovali medzi sebou alebo sa 
hrali s  deťmi na trávniku pod ozdobeným 
májom. Počasie podujatiu prialo, pofuko-
val síce vietor, ale krásne svietilo slnko a na 
záver apríla bolo mimoriadne teplo. „Máj 
je symbolom novej úrody, nového života 
a zároveň je aj pripomenutím jedného z naj-
krajších mesiacov v  roku. Je to aj mesiac, 
v ktorom si pripomíname napríklad Sviatok 
práce, koniec II. svetovej vojny, Deň matiek 
a mnoho ďalších významných udalostí. Som 
preto rád, že obec Močenok pre svojich ob-
čanov takéto podujatia organizuje, oni do 
areálu obecného úradu prichádzajú, pozrú 
si program v  podaní domácich vystupujú-
cich a myslím si, že je to príjemne strávený 
podvečer,“ skonštatoval starosta Roman Ur-
bánik. Marcela Lenčéšová

Stavanie mája

Začiatkom apríla 2018 sa v  are-
áli materskej školy v  našej obci začalo 
s  budovaním prístavby ďalšej vyučovacej 
triedy s  príslušenstvom. V  priebehu nie-
koľkých týždňov vyrástla hrubá stavba, 
ktorá bude spojená s  existujúcou budovou. 
Žiaci a  učitelia priestory školy opustili k
1. máju, kedy sa začali aj rekonštrukčné práce 
v pôvodnej časti. „Boli vyprázdnené priestory 
a v jestvujúcej časti boli odmontované techno-
lógie, ktoré boli v školskej kuchyni. Začali sa 
práce na rekonštrukcii objektu, ktoré spočíva-
jú v oprave všetkých rozvodov - vody, kanali-
zácie, elektrických rozvodov a v oprave soci-
álnych zariadení. Rekonštruuje sa samozrejme 
aj kuchyňa, kde okrem toho, že bude priestor 
zmodernizovaný, bude aj nová technika, kto-
rá bude slúžiť na prípravu jedál,“ vymenoval 

starosta obce Roman Urbánik práce, ktoré je 
potrebné zrealizovať.

Zástupcovia obce a realizátora prác sa pra-
videlne každý druhý týždeň stretávajú na kon-
trolných dňoch, aby postupne riešili všetky 
problémy, ktoré sa počas stavebných a rekon-
štrukčných prác vyskytnú. Zároveň sa realizu-
jú aj ďalšie úlohy, ktoré súvisia s  rekonštruk-
ciou a  budovaním materskej školy. „V  tomto 
období obec pripravuje verejné obstarávanie 
na dodanie technológie tak, aby sme školskú 
kuchyňu mohli novými zariadeniami vybaviť 
niekedy v druhej polovici mesiaca august, to 
znamená, pred začiatkom školského roka,“ 
doplnil starosta Urbánik. Podľa plánov by mali 
byť všetky práce ukončené tak, aby v septem-
bri mohla byť materská škola opätovne daná 
do užívania. Marcela Lenčéšová

Rekonštrukcia materskej školy

V obci Výčapy – Opatovce sa v sobotu 14. 
apríla konala regionálna prehliadka folklór-
nych súborov z  okresov Nitra, Šaľa a  Zlaté 
Moravce pod názvom Nositelia tradícii. Regi-
onálnej prehliadky sa zúčastnilo šesť folklór-
nych skupín z  nitrianskeho a  zlatomoravec-
kého okresu. „Je to súťažná prehliadka, jeden 
víťaz, prípadne dvaja, ak budú veľmi dobrí, 
môžu postúpiť do krajského kola, no a potom 
možno aj do celoštátneho,“ informovala riadi-
teľka KOS v  Nitre Daniela Gundová. Okrem 
postupu do krajského kola či vyššie, má táto 
prehliadka aj ďalší význam. „Najväčší význam 
tejto súťaže, si myslím, je nie len v tom, že prá-
ve máme Európsky rok kultúrneho dedičstva, 

ale aj v tom, že folklórne skupiny si pripravia 
dvadsať minútový program. V ňom ukážu ne-
jaké zvyky, obyčaje alebo tradície svojej obce 
a predvedú ho pred publikom, v ktorom sa na-
chádzajú aj mladí ľudia. Je veľmi potrebné, aby 
si všímali tieto tradície a zachovávali ich,“ vy-
svetlila význam súťaže riaditeľka KOS v Nitre. 
Prehliadky folklórnych skupín Nositelia tradí-
cii vo Výčapoch sa zúčastnil aj náš folklórny 
súbor z  Močenku. Jeho tradícia sa datuje od 
roku 1970 a zúčastnil sa mnohých kultúrnych 
programov a festivalov. Najväčší úspech zazna-
menal vo Východnej s programom Sečkársky 
tanec. Skupina spracováva staré piesne a zvyky 
dedičstva otcov a matiek v rodnej obci. Aktu-

álne má spracované krštenie, hody, fašiangy, 
kolobeh času a ďalšie. Tu sa predstavil progra-
mom Priadka. „Je nás už len dvanásť členov vo 
folklórnej skupine, šak už pomaličky starneme, 
ale ešte zatiaľ sa držíme, no a myslím, že ešte 
také dva - tri roky,“ vyjadrila sa o skupine Má-
ria Szabová z folklórnej skupiny Močenčanka. 
Folklórna skupina Močenčanka sa svojím vy-
stúpením zaradila v hodnotení do strieborné-
ho pásma. Zlaté pásmo a postup do krajského 
kola získala folklórna skupina Čeledanka z Če-
ladíc. Ako už bolo spomenuté, nie je podstatné 
umiestnenie, ale zachovávanie tradícii našich 
predkov a o tom, že to robia z potešenia, nás 
nemusia presviedčať. Mária Gyárfásová

Rozprávková noc
v knižnici s Andersenom

Podujatie,Noc s  Andersenom“ slávi pomyselnú dospelosť - 
koná sa 18.ročník. Iniciátorkami tohto podujatia boli knihovníčky 
z Uherského Hradišťa s cieľom podporiť detské čítanie. Rozprávková 
noc sa koná vždy na sklonku marca alebo začiatkom apríla pri príle-
žitosti narodenia slávneho dánskeho rozprávkara H.CH.Andersena 
a Medzinárodného dňa detskej knihy (2.apríl). Od svojho vzniku už 
nadobudla medzinárodný charakter. Tento rok sa konala na 1600 
miestach sveta a zúčastnilo sa jej viac ako 95 000 účastníkov. V našej 
knižnici sme sa stretli dňa 23.-24.marca po tretíkrát. Obec Močenok 
v  spolupráci so ZŠ dala 25-tim deťom možnosť zažiť rozprávkovú 
noc. Každý rok si pripomíname inú rozprávku H.CH.Andersena 
a  ďalšie súbežné rozprávky od iných autorov. Hlavnou témou tej 
tohtoročnej bola rozprávka Statočný cínový vojačik od H.CH.An-
dersena (od jej napísania ubehlo už 180 rokov) a kniha Rozprávky 
o psíčkovi a mačičke od Jozefa Čapka (napísaná pred 90 rokmi).

V areáli ZŠ pribudol ďalší strom – rozprávkovník, ktorý deti vy-
sadili a bude im spomienkou na nezabudnuteľnú noc i po mnohých 
rokoch. Zároveň hľadali stratenú rozprávku i odkaz z rozprávkov-
níka. V knižnici vylúštili odkaz i uhádli názov stratenej rozprávky. 
Deti sa dozvedeli o živote H.CH.Andersena. Zručnosť si preverili pri 
skladaní papierových lodičiek, ktoré boli potrebné pri púti cínové-
ho vojačika. Niektoré dievčatá pomáhali ako v rozprávke o psíčkovi 
a mačičke piecť. Upiekli ostatným výborné tortičky - muffi  ny. Malí 
divadelníci pri ZUŠ prispeli svojim krátkym divadelným predstave-
ním o dánskej minci. Pred polnocou zavítal medzi deti Andersen, 
ktorého stvárnil pán Štefan Bleho. Prečítal svoju

rozprávku a odpovedal na zvedavé otázky detí. Naši malí Ander-
senkovia mu na oplátku prečítali zo svojich obľúbených kníh. Súčas-
ťou programu bolo i živé pexeso, kvíz, tajnička, puzzle, ukrytý spiso-
vateľ či hľadanie strateného pokladu. Unavené očká detí zaspali pri 
nočnom čítaní. Ráno každý účastník dostal malú spomienku na túto 
čarovnú noc. Noc plná zábavy obohatila deti nielen o nové zážitky 
ale i o výhru. Do knižnice sme totiž dostali z vydavateľstva Slovart 
knižný dar a zároveň v spolupráci so Spolkom slovenských knihov-
níkov a  knižníc vyhlásili súťaž. Do celoslovenskej súťaže sa mohli 
zapojiť deti prostredníctvom vyplnenia online formulára a zodpo-
vedaním predložených otázok. Na Deň detí bolo vylosovaných 50 
detí, ktoré dostali knihu podľa vlastného výberu. Šťastie sa usmialo 
na dve Andersenky Kvetku a Sabinku Pápayové. Kvetku potešila kni-
ha Tajomný mlyn v Karpatoch od Pavla Weissa, Sabinku zase kni-
ha Zverinec na siedmom poschodí od Petra Gajdošíka. Platí staré 
známe „Súťažiť sa oplatí“ veď odmenou sú chvíle strávené s knihou.

Rozžiarené očká a široký úsmev detí svedčili o tom, že rozpráv-
ková noc sa vydarila…  Danka Lóžiová

Regionálna prehliadka folklórnych súborov
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Zisťovanie školskej zrelosti detí
Každoročne v marci navštevujú materskú ško-

lu v  našej obci pracovníčky Centra pedagogicko 
- psychologického poradenstva a  prevencie zo 
Šale, aby pomohli učiteľom a najmä rodičom zistiť 
školskú zrelosť u žiakov predškolských tried, ktorí 
by mali v  septembri nastúpiť do základnej školy. 
„V tomto školskom roku máme 50 predškolákov, 
ktorí by mali nastúpiť na povinnú školskú do-
chádzku. Dokonca ešte dve deti sa nám nezmes-
tili do predškolských tried, takže ich je 52. No 
a aby sme vedeli, že či sú deti naozaj pripravené 
na povinnú školskú dochádzku a  či zvládnu ná-
roky, ktoré ich tam čakajú, tak pripravujeme pre 
nich každoročne vyšetrenie školskej zrelosti,“ 
ozrejmila riaditeľka materskej školy Soňa Hippo-
vá. Tri psychologičky sa celé dopoludnie venovali 
predškolákom, aby mohli zodpovedne posúdiť, či 
je pre nich nástup do základnej školy prínosom, 
alebo bude lepšie ešte rok počkať. „Počas testova-
nia psychologičky zisťujú aká je u detí tá celková 
školská zrelosť. Zisťujú rozumovú úroveň, úroveň 
kresby, akú majú detičky pamäť, pretože všetky 
tieto veci sú dôležité pre vstup do prvého ročníka 
základnej školy, aby tie deti vedeli prácu dokončiť, 
aby ich to nestresovalo a  aby pri tom vstupe do 
vzdelávania mali úspechy a  nezažívali neúspech, 
čo by ich mohlo demotivovať,“ objasnila Andrea 
Benková z materskej školy. Deti vnímali celé tes-
tovanie ako hru, počas ktorej si kreslili, dopĺňali, 
alebo odpovedali na otázky psychologičiek. Posu-
dzovanie školskej zrelosti sa realizovalo v  dopo-
ludňajšom čase, keď mávajú aj počas ostatných dní 
vyučovanie. „Na základe výsledkov psychologičky 
prostredníctvom nás odporučia rodičom, či dieťa 
má mať odklad povinnej školskej dochádzky, ale-
bo či môže nastúpiť do základnej školy,“ uzavrela 
tému riaditeľka Hippová. Marcela Lenčéšová

Učiteľky Základnej školy v  Močenku, 
Andrea Miklášová a  Jana Urbanová, or-
ganizovali už tretí ročník programu Noc 
v  škole. Je to odmena pre žiakov piate-
ho ročníka základnej školy za monitor, 
v ktorom boli úspešní. Medzi deťmi to má 
veľký úspech a  hlásia sa aj tí, ktorí sa už 
Noci v  škole zúčastnili. „Myslím, že dec-
ká si to užívajú. Máme pre ne pripravené 
množstvo aktivít a dúfam, že si to užijeme 
do rána. Tento rok máme tridsaťštyri detí 
a plánujeme do rána, no uvidíme, dokedy 
budú deti hore. Minulý rok nám vydržali 
deti do trištvrte na päť a už o štvrť na šesť 
tí prví vstávali, tak uvidíme ako títo vydr-
žia. Zatiaľ sú veľmi živí, takže energie majú 
dostatok,“ zhodnotila minuloročnú a toh-
toročnú situáciu učiteľka základnej školy 
Andrea Miklášová. Žiaci z prvého ročníka 
podujatia sú teraz už siedmaci a  učiteľky 
spomínajú na to, ako sa deti menia. „Prvý 
rok, vlastne pred troma rokmi, sme začína-

li s  terajšími siedmakmi, to bol náš nultý 
ročník. Bolo to super, perfektne zvládnu-
té. Rok čo rok sú tie deti ale divokejšie. My 
sme si to zobrali pod palec, a rok čo rok to 
opakujeme,“ spomína na predchádzajúce 
ročníky Jana Urbanová. Samozrejme, rodi-
čia vedia, kde sú ich deti a podpisom potvr-
dia, že s  ich nočným pobytom v škole sú-
hlasia. Deti tu majú nepretržite zaujímavý 
program a skladali sa aj na spestrenie stra-
vy. „Dohodli sme sa, že by sme mohli ob-
jednať pizzu pre decká, veď kto by nechcel 
pizzu jesť v škole, a teda sme aj zbierali pe-
niaze na pizzu. Ich rodičia sú ale fajn, lebo 
napiekli koláče, pagáče a bublaniny. Decká 
sú zlaté, máme plné bruchá a  o  pitný re-
žim je postarané, takže hádam vydržíme 
do rána,“ pochvaľovala si pomoc rodičov 
Jana Urbanová. „Pitie tu dostávame ana-
násový džús a jedlo sme si priniesli nejaké 
čipsy. Dostaneme aj pizzu a ešte nejaké tie 
slimáčiky, dobré jedlo proste,“ povedala 

nám žiačka Naďa Uhrová. Väčšina detí má 
toľko energie, že na spánok ani nepomys-
lia. „Tu sa nespí. Oni sa aj uložia, začnú si 
rozťahovať ich karimatky, ale nespia, oni 
tak štebocú medzi sebou do rána. Minulý 
rok nám jeden šiestak zaspal o štvrtej ráno 
a už o šiestej bol hore,“ spomína Jana Ur-
banová. „Je to tu dneska velikánska zábava. 
Najviac sa teším na hľadanie pokladu von-
ku. Robili sme už všelijaké aktivity, a ešte aj 
budeme, takže sa veľmi teším,“ spojne po-
vedala žiačka Kristína Miklášová. „Na túto 
noc som sa veľmi tešil. Neviem sa dočkať, 
kedy pôjdeme hľadať poklad,“ prezradil 
svoje pocity žiak Andrej Holubjak. Progra-
my pre žiakov vymýšľajú a pripravujú pani 
učiteľky. Deti majú záujem súťažiť, pretože 
ich čaká prekvapenie. Zvládnuť toľko roz-
šantených detí si vyžaduje nervy zo žele-
za, ale to neodrádza učiteľky organizovať 
program Noc v  škole aj v  nasledujúcich 
ročníkoch. Mária Gyárfásová

Konal sa už III. ročník programu Noc v škole

Deň Zeme je sviatok venovaný Zemi, kto-
rý sa slávi 22. apríla. Už v roku 1970 ekoló-
govia vyzvali k  celosvetovému spoločnému 
úsiliu za ochranu Zeme pred znečisťovaním. 
Každoročne aj v  našej obci slávime Deň 
Zeme – obec i základná škola organizujú pri 
tejto príležitosti aktivity zamerané na ochra-
nu a  vyčistenie životného prostredia. Keďže 
v  tomto roku pripadol 22. apríl na nedeľu, 
základná škola slávila Deň Zeme v  piatok 
20. apríla. „Naša škola tento deň oslávila 
prácou na druhom stupni. Prvý stupeň má 
pripravené stroje, ktoré nám prepožičalo poľ-
nohospodárske družstvo, za čo veľmi pekne 
ďakujeme, a keď si prehliadnu túto techniku, 
pôjdu na cyklotrasu maľovať. Druhý stupeň 
hrabe lístie, betónujeme, robíme prípravné 
práce pre pocitový chodník a  realizujeme 
oplotenie,“ vymenoval niektoré z aktivít dňa 
riaditeľ školy Eduard Lacko.

Od rána bol areál školy, park a  areál kul-
túrneho strediska plný žiakov školy. Menší ob-
divovali poľnohospodársku 
techniku a  väčší zveľaďovali 
areál školy a  parku. Hrabali 
staré lístie, upravovali plochy, 
pripravovali nové oplotenie, 
odpratávali drevo či upravo-
vali záhony. Čulý ruch trošku 
ustal, keď celý prvý stupeň, 
od pani učiteliek poučený 
o dôležitosti ochrany prírody 
a krajiny, odišiel na cykloces-
tu maľovať obrázky venované 
sviatku Dňa Zeme. „Keď sme 
ráno prišli do školy, mali sme 
ešte chvíľku čas na prípravu, 

aby sme sa zorientovali, aký je dnes deň. Po-
vedali sme si o  Dni Zeme a  o  tom, aký má 
význam pre nás a  pre našu planétu. Pripo-

menuli sme si, že je dôležité ochraňovať našu 
Zem,“ povedala nám učiteľka základnej školy 
Zuzana Horňáková.

Na asfaltovej ploche cyklotrasy vzniklo za 
niekoľko desiatok minút množstvo nádher-
ných obrázkov vyzývajúcich k  ochrane našej 
planéty. Deti evidentne pointu Dňa Zeme po-
chopili a priklonili sa na jej ochranu. „Mne sa 
nepáči to, že ľudia vyhadzujú odpadky do prí-
rody. Všetci by ich mali hádzať do koša,“ myslí 
si Alex. „Máme radi Zem a musíme sa o ňu sta-
rať,“ pridala sa aj Rebeka. „Kreslili sme zeme-
guľu v tvare srdca, pretože jej chceme pomôcť, 
ako na nej upratujeme, staráme sa o zvieratká 
a zbierame odpad,“ doplnila Miška.

Z tradičného podujatia školy a obce zame-
raného na ochranu prírody by si mohli vziať 
ponaučenie i  ostatní obyvatelia obce. Všet-
kým by malo záležať na tom, v akom prostre-
dí žijeme a v akom stave zanecháme prírodu 
pre budúce generácie. Marcela Lenčéšová

Deň Zeme v základnej škole

Počas dňa zeme žiaci skrášlili 
chodníky.  Foto: Andrej Bečko



8

 Močenok / časopis obyvateľov obce

V  piatok 20. apríla 2018 sa v  priesto-
roch spoločenskej sály obecného úradu 
uskutočnil 34. ročník verejnej ochutnávky 
vín organizovaný Základnou organizáciou 
zväzu záhradkárov Močenok v spolupráci 
s  obcou Močenok. Verejnej ochutnávke 
predchádzala odborná degustácia, ktorej 
výsledky už boli známe, a tak vystavovate-
lia aj milovníci vína mohli vzorky chutnať 
na základe výberu z  katalógu, v  ktorom 
boli výsledky odborného hodnotenia. 
„Ročník 2017 bol pre vinárov pomerne 
úspešný, ale na počudovanie mnoho vi-
nárov z Močenku nemá záujem o výstavu. 
Oslovili sme aj okolité obce a  družobnú 
obec z  Vracova. Vystavovatelia obohatili 
našu výstavu vín 112 vzorkami. Je to jedi-
nečná príležitosť vychutnať tie vína a po-
rovnávať ich,“ myslí si Bohuslav Lenčéš 
zo ZO SZZ v Močenku. Na návštevníkov 
podujatia čakalo všetkých 112 vzoriek vrá-
tane oboch šampiónov a  zlatých vzoriek, 
ktoré mohli všetci záujemcovia ochutnať 
a porovnať s ostatnými.

Najúspešnejšími Močenčanmi boli 
Miroslav a  Peter Pápayovci a  Zdeno 
Braun. Miroslav Pápay priniesol na hod-
notenie 9 vzoriek vín a  získal 2 zlaté, 6 
strieborných a  jednu bronzovú medailu. 
Zdeno Braun mal v degustácii 5 vzoriek, 
za ktoré získal 1 zlatú a 4 strieborné me-
daily. Peter Pápay dal na hodnotenie 6 
vzoriek vín, z  ktorých vzišiel 1 šampión 

výstavy a  5 strieborných medailí. „S  de-
gustáciou som spokojný, moje vínka, keď 
má byť o  nich reč, dopadli veľmi dobre. 
Mám šampióna výstavy s bielym vínkom 
Sauvignon blanc. Hrozno na toto vínko 
sa neurodilo v  Močenku, ale je z  Báto-
rovych Kosíh, lebo túto odrodu nemám, 
ale všetky ostatné moje vínka sú urodené 
z močenskej zeme,“ konštatoval ocenený 
vinár Peter Pápay. Verejnej ochutnávky 
sa zúčastnilo množstvo vinárov, ktorí 
priniesli svoje vzorky na degustáciu. Nie-
ktorí boli s hodnotením odbornej poroty 
spokojní viac, iní menej. „Ja som vinár za-
čiatočník, čiže ja som spokojný ako bolo 
hodnotené moje víno,“ stručne zhodnotil 
mladý vinár Jozef Škvarka. „Víno robím 
už dosť dlho a  nie celkom pravidelne sa 
zúčastňujem aj výstav,“ prezradil vinár 
Ladislav Minárik, „minulý rok bol trochu 
ťažší, lebo na jar nám to zase primrzlo, ale 
nakoniec to celkom dobre dopadlo. Zatiaľ 
ešte neviem, či som spokojný, lebo práve 
rizling, o ktorom som si myslel, že sa vy-
daril, mal málo bodov.“

Rozhovory na nižšej či vyššej odbor-
nej úrovni, všetky sa točiace okolo vína, 
vinohradu a hrozna, zaznievali počas ce-
lého piatkového večera od každého stola 
v  spoločenskej sále. Vinársky rok sa už 
prácami vo vinohrade dávno začal. Vi-
nári presne vedia, aké roboty ich čakajú 
a dúfajú, že im počasie veľmi nezamieša 
karty a opäť bude pre vína dobrý ročník.
 Marcela Lenčéšová

V sobotu 7. apríla 2018 sa v priestoroch 
spoločenskej sály obecného úradu uskutoč-
nila odborná degustácia vín, ktorú v  spo-
lupráci s  obcou organizačne zabezpečila 
Základná organizácia Slovenského zväzu zá-
hradkárov v  Močenku. V  spoločenskej sále 
sa zišla desiatka degustátorov, ktorí chutnali 
112 vzoriek bielych, ružových a  červených 
vín. Utvorili tri degustačné komisie, ktoré 
zastrešoval garant tohtoročnej, už 34. vý-
stavy vín v  Močenku, Jakub Mankovecký. 
„Hodnotenie sa vykonáva podľa systému 
OIV, čiže 100-bodovým systémom. Pri hod-
notení sa dbá na farbu, vôňu a na chuť vína,“ 
ozrejmil Jakub Mankovecký systém hodno-
tenia. „Ročník 2017 bol pre vinohradníkov 
a vinárov veľmi ťažký. Bolo suché leto a po-
tom prišli zrážky. September a október bol na 
zrážky veľmi bohatý, na niektorých miestach 
padlo 30 mm v priebehu niekoľkých hodín. 
Čo sa týka vín z minulého roka, tak sú veľmi 
aromatické a čisté v aróme. Samozrejme náj-
du sa aj trošku horšie, ktoré budú mať nejakú 
oxidáciu alebo sírku, ale myslím si, že väč-
šina z týchto vín bude vysoko hodnotená.“

Dve degustačné ko-
misie hodnotili biele 
vína, ktorých bolo 76, 
a tretia sa venovala ružo-
vým a  červeným vínam. 
„V našej komisii boli dve 
vzorky, ktoré nedosiahli 
žiadnu medailu. Ostatné 
vzorky mali bronzovú, 
striebornú alebo zlatú 
medailu. „Vína boli dob-
ré, len niektoré trošku 
vinári presírili. Vlaňajšok bol na biele vína 
dobrý, rizlingy a veltlíny boli pekné,“ kon-
štatoval predseda jednej z  hodnotiacich 
komisií Miloš Gála. „Neboli určené ani 
ročníky, ani prívlastky, tak ťažko hovoriť, či 
tam boli aj staré vína. To sa môžeme len do-
mnievať podľa dochute a podobne. Myslím, 
že ročník 2017 bol na červené vína dobrý. 
Majú výrazné kyseliny a  triesloviny a  teraz 
je to ešte mladé víno,“ myslí si predseda 
hodnotiacej komisie Jozef Ligač.

Samotné hodnotenie všetkých vzoriek 
trvalo degustátorom niekoľko hodín, počas 

ktorých rozhodli o umiestnení jednotlivých 
vín aj o šampiónoch výstavy. Z bielych vín 
sa stal šampiónom 34. ročníka výstavy vín 
v Močenku Sauvignon z roku 2017 od viná-
ra Petra Pápaya z Močenku. Z ružových vín 
šampióna hodnotitelia neurčili. Z červených 
vín červených vín sa najlepšie umiestnil s ti-
tulom šampión výstavy Alibernet 2017 od 
vinára Vladimíra Baka z Jarku. Okrem toho 
boli udelené 3 zlaté medaily bielym vínam, 
3 zlaté medaily červeným vínam a zlato zís-
kalo aj jedno ružové víno.

 Marcela Lenčéšová

Odborná degustácia vín

Verejná ochutnávka vín

bol na biele vína ktorých rozhodli o umiestnení jednotlivých

V máji bolo v Komunitnom centre Kláštor naozaj rušno. 
Konal sa Medzinárodný deň tanca, ktorého sa zúčastnili aj 
žiaci základnej školy s amatérskym disco tancom. Neskôr 
prišlo na rad vystúpenie folklórneho súboru Sečkár, a po-
tom sa deti učili rôzne tanečné kroky. Toto podujatie malo 
veľký úspech, a preto sa v budúcnosti plánujú ďalšie podob-
né aktivity. Komunitné centrum sa podieľalo aj na podujatí 
Míľa pre mamu. Súčasťou programu bolo vytvorenie srdieč-
kového reťazca. Týmto spôsobom si účastníci pripomenuli 
nenahraditeľnosť a úprimnú lásku všetkých mám.

Okrem toho sa v centre pravidelne v doobedňajších ho-
dinách konajú skupinové aktivity pre deti v predškolskom 
veku. Tie sa spolu so svojimi rodičmi učia farby, kreslia 
si, počúvajú pesničky alebo tancujú. Poobede sa zas ko-
najú rôzne športové aktivity a skupinové čítanie pre žiakov 
prvého stupňa základnej školy. Takto sa deti učia obľubovať 
knihy, čím sa zvyšuje ich čitateľská gramotnosť. Pre starších 
občanov sú pripravené tvorivé dielne, kde sa môžu naučiť 
vyrábať rôzne dekorácie.

Komunitné centrum organizuje aj rôzne preventívne 
aktivity a  záujmové činnosti. Patrí sem napríklad kariér-
ne poradenstvo, príprava detí na školskú dochádzku alebo 
prechádzky a poznávanie prírody. Usporadúvajú aj kozme-
tické okienko o základoch dermatológie alebo starostlivosti 
o vlasy. Pravidelnou súčasťou je aj Klub mamičiek s deťmi, 
ktorý slúži na upevňovanie vzťahov a socializáciu detičiek.

Do budúcnosti plánuje Komunitné centrum Kláštor ak-
tivity zaoberajúce sa prevenciou zdravého životného štýlu 
v spolupráci s Červeným krížom. Ďalej pripravuje šachové 
turnaje, skauting, Deň na podporu obetí týrania alebo Deň 
najlepších priateľov. Plánujú taktiež tvorivú aktivitu „Čo 
mám rád vo svojej Obci?“, v rámci ktorej sa môže ktokoľvek 
prostredníctvom kresby, ale aj iným spôsobom vyjadriť, čo 
sa mu u nás páči.  Iveta Straňáková

Komunitné centrum ponúklo aj tanec

Odborná degustácia sa uskutočnila v spo-
ločenskej sále  Foto: Marcela Lenčéšová
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Vzlet historických vetroňov - 
Močenské vetroňále

V sobotu 21. apríla sa v Močenku, časť 
Síky, konalo priateľské súťažné stretnutie 
členov Klubu leteckých modelárov, vzlet 
historických vetroňov s názvom Močenské 
vetroňále. Zúčastnilo sa ho štrnásť mode-
lárov z  okolia a  niektorých ďalších miest. 
Zúčastnené modely boli vyrobené podľa 
vzorov lietadiel spred roku 1950. „Sú to 
výlučne špeciálne modely, ktoré nemajú 
žiadny pohon, poháňa ich čisto príroda, 
termika. Lietame tak, že model vyštartuje-
me na katapulte, ktorý sa skladá z dvadsať 
metrov gumy a  osemdesiat metrov šnúry. 
To sa natiahne na stosedemdesiat metrov 
a  vystrelíme model pokiaľ možno čo naj-
vyššie. Takže dnes lietame len tieto dve 
kategórie, ktoré sú tiché. Nie sú tu žiadne 
vrtule, žiadne spaľovacie motory. Je tu ti-
chučko, krásne a užívame si krásne poča-
sie,“ informoval o  priebehu súťaže Pavel 
Rábek, riaditeľ súťaže. So svojím modelom 
súťažil aj predseda Klubu leteckých mo-
delárov v Močenku Ľudovít Pec: „Dneska 
je krásne počasie, termika niekomu sad-
ne, niekto nechytí termiku. Inak sa lieta 
krásne, je tu príjemná atmosféra, žiadny 
stres, je to oddych, je to krása.“ V súťaži sa 
hodnotili dve kategórie vetroňov. Vetrone 
podľa kategórie SAM a kategória od autora 
Štefana Kopáčika, jastrab na sto metrovom 
katapulte.  Mária Gyárfásová

V  rámci marca  – mesiaca knihy sa 
v  priestoroch kultúrneho strediska 13.mar-
ca 2018 uskutočnila beseda so spisovateľkou 
Drahomírou Pechočiakovou z Nitry. Besedu 
zorganizovala obec Močenok v  spoluprá-
ci s  miestnym odborom Matice slovenskej 
a pozvanie na ňu prijali takmer dve desiatky 
návštevníkov. V  úvode tvorbu spisovateľ-
ky predstavila prednesom jednej z  jej básní 
Helena Maláriková. O  spisovateľke Dra-
homíre Pechočiakovej povedala niekoľko 
slov pracovníčka knižnice Danka Lóžiová. 
Potom sa o  sebe a  najmä písaní rozhovo-
rila samotná autorka. „Začala som písať 
v  13 rokoch, ale potom som sa celý život 
tomu nevenovala, nebolo času, mala som 
zamestnanie, deti, vnuci prišli, až keď som 
na sklonku pracovného života robila v Ma-
tici slovenskej, tam ma to prostredie akosi 
vyprovokovalo k  tomu, aby som sa znova 
vrátila k písaniu. Od roku 2002 som každý 
rok vydala minimálne jednu až dve knihy. 
Spolu 26 samostatných titulov a ak počítam 
aj v spoluautorstve, tak je to už skoro 40 titu-
lov kníh, ktoré som vydala. Je to moje hobby, 
píšem rôzne žánre, čo mi je kedy milé, na čo 
mám chuť. Začala som poéziou, vydala som 

13 zbierok poézie, ale teraz 
už píšem všetko, poviedky, 
rozprávky pre deti, rie-
kanky,“ prezradila o  sebe 
Drahomíra Pechočiaková. 
Spisovateľka si veľmi váži 
každého návštevníka jej 
besied, pretože je presved-
čená, že na ne chodia ľudia, 
ktorí majú k literatúre klad-
ný vzťah. „Tých ľudí, ktorí 
prídu to asi naozaj zaujíma, 
lebo sú to špecifi cké veci, poézia zvlášť, je to 
pomerne náročný žáner, tam sa treba zamýš-
ľať. Takže zrejme majú blízko k poézii a  sú 
to staršie matky, ženy, ako som počula už aj 
babičky, aj prababičky a  veľmi ich to zaují-
malo,“ potvrdila Pechočiaková. Svojím púta-
vým rozprávaním zaujala spisovateľka z blíz-
kej Nitry aj všetkých návštevníkov besedy 
v Močenku. „Ja som túto spisovateľku pred-
tým nepoznala, ale prečítala som si niektoré 
z tých kníh a fakt veľmi dobre píše. Najviac 
sa mi páčili detské knižky,“ bola s besedou 
spokojná návštevníčka Valéria Pappová. 
„Mám požičaných niekoľko kníh, ona to tak 
zrozumiteľne píše a taká bezprostrednosť sa 

mi najviac ľúbi, keď je to vyumelkované, tak 
to už je také neprirodzené, to mi tak nere-
že,“ páčila sa tvorba spisovateľky aj Štefanovi 
Blehovi. „Zatiaľ som nečítala nič, ale možno 
v najbližšom čase si niečo prečítam,“ zaujala 
autorka aj Annu Hanákovú. Pútavé rozprá-
vanie o  vzniku mnohých z  diel Drahomíry 
Pechočiakovej, ktorá hovorila napríklad 
o  tom, ako napísala detské knihy pre svoje 
vnúčatá ilustrované ich vlastnými kresbami, 
ako písala o vlastnom detstve, alebo udalos-
tiach, o ktorých počula od rodičov, či starých 
rodičov, navnadilo mnohých návštevníkov 
besedy prečítať si niektoré jej diela.

Marcela Lenčéšová

Beseda so spisovateľkou

V piatok 13. apríla sa už 22. raz konala 
verejná fi nančná zbierka na pomoc on-
kologickým pacientom pod názvom Deň 
narcisov. Naša obec sa do zbierky zapojila 
už pred 19-timi rokmi. Každoročne pro-
stredníctvom nej naši občania pomáhajú 
pacientom chorým na rakovinu svojimi 
fi nančnými príspevkami. Dobrovoľníci 
rozdávali symboly nádeje a  spolupatrič-
nosti – narcisy, za dobrovoľný príspevok 
v  centre obce a  pred nákupným stredis-
kom. „Prispievam každý rok, lebo máme 
túto chorobu aj v rodine. Snažím sa pri-
spieť, aby sa mali lepšie,“ povedala nám 
na margo zbierky Marta. „Pomôžem ľu-
ďom. Každý rok dávam, lebo aj ja som to 
voľakedy potreboval,“ pridal sa aj Július. 
„Malo by byť povinnosťou každého člo-

veka vcítiť sa do situácie chorých ľudí. 
Treba si pomáhať, pretože nikdy nevie-
me, kedy my budeme očakávať pomoc 

od tých druhých,“ dodala Gabriela. Do 
zbierky každoročne prispievajú aj žiaci 
a  zamestnanci základnej školy. Deti radi 
pomáhajú a spoločne so svojimi učiteľmi 
pre chorých vyzbierali viac ako 280 eur.

Deň narcisov je na celom Slovensku 
vždy deň, kedy sa ľudia zamýšľajú nad 
problémami iných a  prejavia im svo-
ju spolupatričnosť práve tým, že venujú 
svoj príspevok do pokladničky Ligy proti 
rakovine. V  tomto roku sme v  Močen-
ku spoločne vyzberali 1 627,94 eur, čo je 
o 111 eur viac ako v uplynulom roku.

V mene organizátorov zbierky a najmä 
onkologických pacientov a ich rodín patrí 
za nezištnú pomoc všetkým prispievate-
ľom srdečná vďaka. Marcela Lenčéšová

Úspešný Deň narcisov

Klub cvičenie pre zdravie založila pani 
učiteľka Tóthová v roku 2000. Po jej ocho-
rení sa precvičovania ujala Gabika Sklená-
rová. Záujemcovia o cvičenie sa tú schádza-
jú bez prestávky doteraz. Každý pondelok 
precvičuje Gabika Sklenárová a každú stre-
du učiteľka Katka Lovásová o 18.00 hodine 
v školskej telocvični. Telocvičňa základnej 
školy teda neslúži iba na vyučovanie teles-
nej výchovy, ale večer si sem chodia zacvi-
čiť aj ženy. „Kto by ešte váhal, môže sem 

prísť do telocvične si s nami zacvičiť. Cvi-
ky nie sú ťažké, cvičia tu aj okolo sedem-
desiat ročné ženy, takže treba prísť a nebáť 
sa,“ vyzvala cvičiteľka Gabriela Sklenárová 
ženy, ktoré by sa chceli pridať. „Naše cviky 
sú zamerané na chrbticu, celkovo na celé 
telo. Cvičíme od hlavy až po päty, cvičíme 
očami, hlavou, rukami,“ popísala priebeh 
cvičenia Gabika Sklenárová. Cvičiace si 
toto cvičenie pochvaľujú a cítia sa po ňom 
veľmi dobre. Mária Gyárfásová

Klub cvičenie pre zdravie stále funguje

Drahomíru Pechočiakovú (v  strede) po-
zdravil Števan Bleho  Foto: Lucia Sýkorová
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PROGRAM

25. júla 2018 (streda)
8.00 hod. – areál pred sochou sv. Gorazda
Požehnanie cyklistov  – cyklotúra Mo-
čenok – Trnava
Odovzdanie festivalového posolstva na 
Arcibiskupskom úrade v Trnave

14.30 hod.  – areál pred sochou sv. Go-
razda
Požehnanie pútnikov  – putovanie po 
ceste solúnskych bratov Močenok  – 
Nitra
Odovzdanie festivalového posolstva na 
Biskupskom úrade v Nitre

20.00 hod. – Katedrálny chrám – Bazilika 
sv. Emeráma v Nitre
Sv. omša – celebruje vdp. Peter Michalov
farár Farnosti sv. Klimenta, Močenok

26. júla 2018 (štvrtok)
10.00 hod. – pastoračné centrum
Otvorenie tvorivých dielní

14.30 hod. – spoločenská sála
Vernisáže výstav:

Cyrilo-metodský odkaz
očami školskej mládeže

Výber výtvarných prác žiakov základných 
a stredných škôl zo Slovenska a Českej re-
publiky

Cyrilo-metodský poklad Slovákov
„Viera a staroslovenčina“
Filatelistická výstava Klubu fi latelistov 
52-46 Močenok s uvedením príležitostnej 
pečiatky

Galéria víťazných inscenácií
z 25 ročníkov Gorazdovho Močenka

Výstava fotografi í Filipa a Michala Lašuta

Cyrilo-metodská cesta do Ríma
Výstava dokumentov k uznaniu staroslo-
venčiny ako liturgického jazyka

15.30 hod. – kultúrny dom

SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE FESTIVALU
Súkromné konzervatórium Nitra
Dan Goggin: Mníšky
Réžia: Peter Oravec

19.00 hod. – Farský kostol sv. Klimenta
Sv. omša – celebruje vdp. Igor Hanko
šéfredaktor Katolíckych novín

20.00 hod. – Farský kostol sv. Klimenta
Kto spieva, dvakrát sa modlí
Kresťanské piesne v  podaní spevákov 
a hudobníkov scholy z Vracova (ČR)

27. júla 2018 (piatok)
10.00 hod. – kultúrny dom
* DDS Úsmev pri MsKS Šaľa a Divadle ŠOK
Lewis Carroll, Roman Hatala: Alica v kra-
jine zázrakov
Réžia: Veronika Mondočková

15.00 hod. – kultúrny dom
* DS Minót pri CZUŠ sv. Lukáša v Topoľ-
čanoch
Libor Hanzalik: Tajný výlet
Réžia: Libor Hanzalik

18.00 hod. – futbalový štadión
* Daniel Hayden, Preseľany
Daniel Hayden: Lietajúca rozprávka
Réžia: Daniel Hayden

19.00 hod. – Farský kostol sv. Klimenta
Sv. omša – celebruje Mons. Marian Šuráb
kanonik Nitrianskej sídelnej kapituly
- počas sv. omše spieva ženský spevácky 
zbor Cantica, Močenok

20.00 hod. – Farský kostol sv. Klimenta
Spomienkový večer na Jána Stacha
- piesne Viktórie Stachovej
- prezentácia častí pripravovanej knihy 
Olívie Stachovej o diele Jána Stacha

20.30 hod. – kláštor
Vernisáž výstavy diel Jána Stacha
- beseda o živote a diele autora

XXVI. celonárodný festival
kresťanského divadla

25. 7.–29. 7. 2018

Obec Močenok v tomto roku organizuje 26. ročník 
celonárodného festivalu kresťanského divadla Goraz-
dov Močenok. Podujatie sa uskutoční od 25. do 29. 
júla 2018 v Močenku, Gorazdove, Nitre a Trnave.

Festival odštartujú v stredu 25. júla o 8.00 cyklis-
ti, ktorí odnesú festivalové posolstvo na Arcibiskup-
ský úrad do Trnavy. Popoludní o 14.00 sa začnú pri 
soche sv. Gorazda schádzať peší turisti. O 14.30 pán 
farár požehná pútnikov a začne sa púť na Nitriansky 
hrad. Zastávku budú mať pútnici vo farnosti sv. Go-
razda v Nitre-Klokočine a potom už odnesú posolstvo 
na Biskupský úrad v Nitre. Po odovzdaní festivalového 
posolstva bude močenský farár Peter Michalov slúžiť v 

Bazilike sv. Emeráma svätú omšu. 
Vo štvrtok po slávnostnom otvorení festivalu sa v 

nesúťažnej časti predstaví Súkromné konzervatórium 
Nitra s hrou Mníšky v réžii Petra Oravca. 

V Kostole sv. Klimenta po sv. omši vystúpia spevá-
ci a hudobníci zo schóly z partnerského mesta Vracov 
z Českej republiky. 

V piatok sa začne súťažná časť festivalu. Predstaví 
sa DDS Úsmev zo Šale s inscenáciou Alica v krajine zá-
zrakov. Potom DS Minót z Topoľčian uvedie hru Tajný 
výlet. Posledné súťažné predstavenie bude netradične 
na futbalovom štadióne. Daniel Hayden pripraví zvlášť 
pre deti Lietajúcu rozprávku, v ktorej nebudú chýbať 

drony a iné atrakcie. 
Počas tohto ročníka výberová porota odporuči-

la do širšieho výberu takmer 20 inscenácií, ktoré by 
boli vhodné na Gorazdov Močenok. Žiaľ okrem troch 
súborov všetkým ostatným termín festivalu nevyho-
voval. Organizátori sa preto rozhodli, že súťažná časť 
festivalu Gorazdov Močenok bude pokračovať 20. ok-
tóbra a vyhodnotenie festivalu bude až po jej skončení.

V piatok bude Spomienkový večer na Jána Stacha. 
O program sa postarajú netere močenského výtvarní-
ka. Viktória Stachová zaspieva piesne a Olívia Stacho-
vá bude prezentovať časť pripravovanej knihy o Jánovi 
Stachovi.  Autorka knihy na stretnutie pozýva všet-

Na Gorazdovom Močenku bude aj lovecký      
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28. júla 2018 (sobota)

14.00 hod. – kultúrny dom
Lektorka festivalu Gorazdov Močenok 
pôsobí v Afrike
Videoprojekcia krátkeho fi lmu o sr. Stella-
maris, ktorá v súčasnosti pripravuje diva-
delné vystúpenia vo farnosti Cop monde 
v Kamerune

17.00 hod. – kultúrny dom
Teatro Colorato, Bratislava:
Juraj Fotul: Pokušenie vo svätofl orián-
skej doline
Réžia: Peter Weinciller

18.30 hod.  – areál pred sochou sv. Go-
razda
Cyklopúť ku kaplnke sv. Gorazda
Močenok – Pereš – Gorazdov

19.30 hod. – Gorazdov
– Sv. omša – celebruje J. Ex. Ján Orosch,
trnavský arcibiskup
- počas sv. omše spieva Spevácky zbor
pri Kostole sv. Klimenta v Močenku

21.00 hod. – Gorazdov
Gorazdovský dvor

Vystúpenie účastníkov tvorivých diel-
ní festivalu Gorazdov Močenok

Dobový spolok Satyros
Bojanov veľký prípad
Humorne ladené divadelné vystúpenie, 
ktoré zahŕňa dobové reálie z  prelomu 
7. – 8. storočia n. l.

Prezentácia loveckého tábora slovan-
ského vladyku a ukážky boja so zbraňami 
typickými pre toto obdobie

29. júla 2018 (nedeľa)
9.30 hod. – Gorazdov
Slávnostná pontifi kálna sv. omša

v priamom prenose RTVS,
celebruje Mons. František Rábek
ordinár OS a OZ SR
- počas sv. omše spievajú účastníci tvori-
vých dielní festivalu Gorazdov Močenok
- hrá dychová hudba Močenská kapela

Proglas - Predslov k evanjeliu v staroslo-
vienčine v  podaní recitátorky Idy Rapai-
čovej

11.00 hod. – Gorazdov
Gorazdovský dvor
Dobový spolok Satyros – vystúpenia šer-
miarov, sokoliarov, ochutnávka pokrmov 
z dobovej kuchyne
Zábavné súťaže a hry pre všetky vekové 
kategórie

16.00 hod. – park pred kostolom
Popoludnie pod lipami

Účinkujú:
Schola Vracov v lidovém (ČR) – „Obrázky 
ze Slovácka“
Dobový spolok Satyros
FS Močenčanka
FS Sečkár
SS Zúgovanka
MSS Močenskí speváci
DH Močenská kapela

* súťažné predstavenia

pokračovanie súťažnej časti festivalu Go-
razdov Močenok bude 20. októbra 2018 
v kultúrnom dome
v Močenku

Zmena programu vyhradená!

Hlavný organizátor: Obec Močenok

Spoluorganizátori:
Občianske združenie KREDIV

Rímskokatolícka cirkev Farnosť Močenok

Komunitné centrum Močenok
MO Matice slovenskej v Močenku
Krajské osvetové stredisko v Nitre

Základná škola Močenok

Finančne podporili:
Nitriansky samosprávny kraj

Rímskokatolícka cirkev Biskupstvo Nitra
Rímskokatolícka cirkev Farnosť Močenok

Občianske združenie KREDIV
Matica slovenská

Festival z verejných zdrojov podporil 
Fond na podporu umenia

INFORMÁCIE:
Obec Močenok

Sv. Gorazda 629/82, 951 31 Močenok
t. č.: 0915 712 591, 0907 759 854

web: www.mocenok.sk
e-mail: media@mocenok.sk

zastupcastarostu@mocenok.sk

Občianske združenie KREDIV
Ul. Rokošova I. č. 222, 951 31 Močenok

t. č.: 0911 100 081
web: www.krediv.sk

e-mail: krediv@krediv.sk

     tábor
kých, ktorí sú ochotní podeliť sa o svoje spomienky 
na výtvarníka Jána Stacha. Zaujímavé podnety Olívia 
Stachová zapracuje do knihy.

V sobotu o 17.00 sa Teatro Colorato z Bratislavy 
predstaví s hrou Pokušenie vo svätofl oriánskej doline 
v réžii Petra Weincillera.

O 18.30 odštartujú cyklisti na púť do Gorazdova, 
kde sa o 19.30 začne sv. omša, ktorú bude celebrovať 
J. Ex. Ján Orosch, trnavský arcibiskup. Spievať pri sv. 
omši bude Spevácky zbor pri Kostole sv. Klimenta v 
Močenku.

Po nej sa začne Gorazdovský dvor. Nebude chý-
bať vystúpenie účastníkov speváckej tvorivej dielne, 

prezentácia loveckého tábora slovanského vladyku a 
ukážky boja so zbraňami typickými pre toto obdobie. 
Dobový spolok Satyros uvedie humorne ladené diva-
delné vystúpenie, ktoré zahŕňa dobové reálie z prelo-
mu 7. – 8. storočia n. l., Bojanov veľký prípad. 

Vyvrcholením podujatia bude Slávnostná pontifi -
kálna sv. omša, ktorú bude v Gorazdove 29.7. o 9.30 
celebrovať Mons. František Rábek, ordinár OS a OZ SR.

Počas sv. omše budú spievať účastníci tvorivých 
dielní festivalu Gorazdov Močenok a hrať  bude dy-
chová hudba Močenská kapela. 

Po sv. omši bude pokračovať  Gorazdovský dvor. 
Súčasťou bude vystúpenie šermiarov, sokoliarov a 

ochutnávka pokrmov z dobovej kuchyne.
Pre účastníkov bude pripravený guláš.
Program festivalu bude končiť v nedeľu o 16.00 v 

parku pri kostole. 
V popoludní pod lipami hostia z Vracova vystúpia 

s „Obrázkami ze Slovácka“. 
V programe sa predstavia domáce súbory: FS Mo-

čenčanka, FS Sečkár, SS Zúgovanka, MSS Močenskí 
speváci, DH Močenská kapela a Dobový spolok Sa-
tyros, ktorý pripraví ukážku loveckého tabora, hry a 
súťaže pre deti. 

Budeme vďační všetkým, ktorí, podobne ako po 
minulé roky, pomôžu zabezpečiť festival Gorazdov 
Močenok. Obyvatelia, ktorí chcú prispieť ovocím a 
zeleninou, ich môžu od pondelka 23. júla prinášať do 
pastoračného centra. 

Pozývame všetkých na 26. ročník celonárodného 
festivalu kresťanského divadla Gorazdov Močenok.

Peter Sýkora
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Stretnutie spolužiakov po viac ako pol-
storočí je raritou. Na stretnutí po 63 rokoch 
sa 8. mája stretli spolužiaci zo Základnej 
školy v  Močenku. Na toto stretnutie pri-
šiel aj ich učiteľ Anton Fabera. Organizá-
cie stretnutia sa zhostil jeden z  vtedajších 
žiakov Vincent Tóth. Títo bývalí spolužia-
ci, ktorí navštevovali meštiansku školu, ju 
skončili v roku 1955. „My sme boli dve trie-
dy. V tom období, keď som ja chodil, bolo 
22 chlapcov, to bola chlapčenská trieda, a 22 
dievčat. A ešte mám spomienku v päťdesia-
tom piatom, keď bola spartakiáda prvá, tam 
sme už cvičili, dokonca aj do Prahy som mal 
ísť, ale potom z toho zišlo,“ spomína býva-
lý spolužiak Vincent Tóth. Učiteľ Anton 
Fabera, hoci v  Močenku pôsobil iba jeden 

rok, bol u žiakov veľmi obľúbený. „Tu sme 
boli veľmi dobrý kolektív, s  radosťou som 
tu učil. Učil som len jeden školský rok, od 
päťdesiateho štvrtého do päťdesiateho pia-
teho do jesene, v októbri som rukoval, takže 
vtedy som odtiaľto odišiel preč,“ v dobrom 
spomína bývalý učiteľ. Anton Fabera počas 
svojho pôsobenia v  Močenku vyučoval aj 
nášho významného maliara, nebohého Jána 
Stacha. „Začal kresliť, maľovať a videl som 
v ňom niečo veľké. Tak som sa mu začal tak 
mierne venovať, aby som ho nevystrašil. 
Škoda, že nejakú školu si nemohol urobiť. 
Ale dozvedel som sa, že chodil k výtvarní-
kom profesionálom, takže sa tam musel veľa 
naučiť,“ povedal o  významnom maliarovi 
bývalý učiteľ. Napriek prísnym učiteľom 

v tom období na školách na to bývalí žiaci 
spomínajú v dobrom. Či bol prísny aj Anton 
Fabera nám neprezradili, ale mali ho radi. 
Na pôde obecného úradu privítal bývalých 
spolužiakov na stretnutí po 63 rokoch sta-
rosta obce: „Myslím si, že už len to samotné 
číslo vzbudzuje úctu a rešpekt k prežitému. 
Som veľmi rád, že títo ľudia, napriek všet-
kým svojim problémom, ktoré čas so sebou 
prináša, našli v  sebe dostatok pozitívnej 
energie a stretli sa tu. Je pre mňa veľmi po-
tešujúce, že tu majú aj svojho pána učiteľa, 
ktorý ich kedysi učil. Myslím si, že tie spo-
mienky, o  ktorých sme spolu rozprávali, 
ktoré oni v škole zažili, sú pre nás všetkých 
motivujúce a možno aj inšpirujúce do ďalšej 
práce.“ Mária Gyárfásová

Divadlo Dominus sa koncom mar-
ca prezentovalo na 4. ročníku Festivalu 
amatérskeho divadla v  Párovských Há-
joch, ktoré organizačne zastrešilo Kraj-
ské osvetové stredisko v Nitre. Močenskí 
divadelníci sa divákom a porote na pre-
hliadke predstavili s  hrou Mister Taylor 
a Bubáci, ktorú režíroval Peter Weinciller. 
„Podarilo sa nám spomedzi 10 účinku-
júcich divadiel postúpiť na prehliadku 
v  Nitre spolu s  ďalšími tromi divadlami 
mladých. Nášho predstavenia sa zúčast-
nila asi päťdesiatka mladých divákov, 
ktorí veľmi dobre reagovali na danú hru 
a  problematiku. Na rozbore porotcovia 
ocenili nielen naše výkony, ale aj poda-
nie témy,“ zhodnotila vystúpenie vedú-
ca divadla Dominus Monika Ternerová. 
Prehliadky sa zúčastnili divadelné súbory 
z Veľkého Krtíša, Topoľčian, Nitry, Levíc, 

Bánova, Tesár a aj hostia z ukrajinského 
Rivného.

Naši divadelníci po úspešnom odohratí 
divadla na prehliadke v  Párovských Há-
joch postúpili na krajskú postupovú súťaž 
a  prehliadku neprofesionálneho divadla 
mladých a neprofesionálneho divadla do-
spelých pod názvom Na scénu do Starého 
divadla Karola Spišáka v Nitre.

Na druhej postupovej prehliadke úči-
kovalo Divadlo Dominus 27. apríla 2018. 
S  hrou Mister Taylor a  Bubáci účínkoval 
náš divadelný súbor v  kategórii A, ktorá 
zastrešovala súčasné prúdy európskeho 
a  svetového divadla. „Ja si myslím, že to 
bolo fajn. Zo začiatku, keď sme skúšali, 
tak sme boli takí nesvoji, ale už potom na 
scéne to bolo dobré,“ konštatovala členka 
divadla Mária Blehová. „Z  môjho pohľa-
du to dopadlo, až na určité úskalia, veľmi 

dobre. Ak sa hra dlhšie nehráva, tak je 
niekedy problém dostať sa do toho, ale ja 
mám šikovné kolegyne, ktoré sú super. My 
sa vždy navzájom podržíme a nestratíme 
spoločnú vlnu,“ dodal s úsmevom hosťu-
júci herec Peter Pavlík.

Výkony všetkých divadelných súborov 
hodnotila päťčlenná porota zložená z od-
borníkov špecializujúcich sa na divadlo. 
„Toto predstavenie postupne dozrieva. 
Herci sa zhostili svojich úloh a  tým, že 
to zreje, tak postupne vychádzajú lepšie 
aj mnohé významy, takže mám radosť. 
Uvidíme, čo nám povie porota,“ hodnotil 
predstavenie režisér Peter Weinciller.

Divadlo Dominus sa v konečnom hod-
notení umiestnilo na 2. mieste v striebor-
nom pásme a porota ho navrhla na postup 
na Belopotockého Mikuláš 2018. Blahože-
láme. Marcela Lenčéšová

Divadlo Dominus postúpilo na celosloveskú prehliadku

V spoločenskej sále obecného úradu sa 
konala výročná členská schôdza Občian-
skeho združenia Rubín. Program schôdze 
obohatila folklórna skupina Močenčanka, 
spevácka skupina Zúgovanka a  Močenskí 
speváci. Občianske združenie Rubín je 
pokračovaním zväzu zdravotne postihnu-
tých ZO Močenok, ktorá pôsobila v  obci 
Močenok desať rokov a  svojou činnosťou 
sa zaslúžila o rozvoj obce. Už štyri roky je 
cieľom združenia Rubín ochrana a  pod-
pora zdravia a vzdelávania, a  to s primár-
nym zameraním na zdravotne postihnutú 
skupinu obyvateľstva, ale aj na širokú ve-
rejnosť. „Hodnotím činnosť občianskeho 
združenia Rubín pozitívne. Naozaj mô-
žem povedať, že ľudia majú záujem či už 

o rekondičné pobyty, o Deň zdravia alebo 
pripojenie sa k programu Míľa pre mamu. 
Aj keď pomáhame pri Gorazdovských 
oslavách, tak ľudia sú ochotní vyjsť nám 
v  ústrety. Celé toto naše občianske zdru-
ženie funguje nielen pre našich členov, ale 
aj pre občanov Močenku, Hájskeho, Nitry 
alebo Šale. Zastrešujeme všetkých, ktorí sa 
k nám chcú pripojiť a chcú s nami spolu-
pracovať,“ zhodnotila predsedníčka zdru-
ženia Rubín Eva Molnárová. Predsedníč-
ka ďalej informovala o  úspešnej činnosti 
združenia počas minulého roka. Nechýbali 
tiež plány na budúci rok, ku ktorým pat-
rilo pokračovanie v  príprave Dňa zdravia 
v  spolupráci s  obcou. „Na Dni zdravia sa 
chceme zamerať na naše zdravotné problé-

my, zmerať si tlak, cholesterol alebo cievy,“ 
pokračovala predsedníčka združenia. Za 
aktívnu činnosť Občianskeho združenia 
Rubín sa poďakoval starosta obce Roman 
Urbánik: „Je to naše najväčšie občianske 
združenie, a zároveň aj jedno z najaktívnej-
ších občianskych združení, ktoré vykonáva 
mnoho aktivít pre svojich členov, ale aj os-
tatných občanov v  obci. Napriek všetkým 
svojím úlohám sú nápomocní aj pri or-
ganizovaní rôznych podujatí v  našej obci. 
Spomeniem napríklad Míľu pre mamu, 
Deň zdravia alebo spoluúčasť pri organizo-
vaní festivalu Gorazdov Močenok. Ja vede-
niu občianskeho združenia, ale aj všetkým 
členom prajem, aby ich elán a zápal pre ich 
činnosť neopúšťali a  aby nám boli príkla-
dom k svojej práci aj k činnosti, ktorú vy-
konávajú.“ Mária Gyárfásová

Konala sa výročná členská schôdza OZ Rubín
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Aj v  tomto roku spojilo Poľovnícke 
združenie Zálesie svoje sily s obcou a spo-
ločne zorganizovali obecný Deň Zeme, 
počas ktorého brigádnici čistili extravilán 
našej obce. Na chate Diana sa ráno 7. aprí-
la zišli takmer dve desiatky poľovníkov 
a asi toľko prišlo aj občanov obce všetkých 
vekových kategórií. Ubehol rok od čistenia 
rigolov popri štátnych cestách a  v  okolí 
poľných ciest v  chotári obce. Situácia ale 
bola rovnako žalostná ako v roku 2017 – 
množstvo plastov, pneumatík, drôtov, 
skla, uhynutých zvierat, domového odpa-
du a podobne zasa ničilo krásu prírody aj 
stav životného prostredia. „Upratovať je 
vždy čo, pretože nezodpovednosť občanov 
je stále rovnaká. Všetci vidíme, čo je pri 
tých cestách zase povyhadzované, aj v ce-
lom chotári a  revíri. S  radosťou môžeme 
skonštatovať, že sa vo väčšom meradle za-
pojili občania z obce. Myslím, že to bude 
mať vplyv na to, čo všetko vyzberáme. 
Praje nám počasie, takže sa teším,“ myslí 

si predseda PZ Zálesie Miroslav Pápay.
Prítomných poľovníkov a  brigádnikov 

z  obce rozdelil predseda poľovníckeho 
združenia do skupín tak, aby boli vždy 
pomiešaní poľovníci, ktorí boli na au-
tách s  vozíkmi, s  ostatnými brigádnikmi. 
Vytvorili 5 skupín, ktoré sa rozišli zberať 
odpad do rôznych častí extravilánu obce. 
„Tento ročník, podľa toho ako sa to na 
úvod ukazuje, je asi najpočetnejší účasťou 
nielen poľovníkov, ale aj dobrovoľníkov 
z  radov našich spoluobčanov. Som veľmi 
rád, že sú tu aj mladí ľudia. Myslím si, že 
je to taký malý krok nielen k  tomu, aby 
sme vyzberali nejakú časť nášho chotára 
od smetí a odpadkov, ale je to aj krok sme-
rom k výchove. Pretože životné prostredie 
je pre nás všetkých, ale dôležité je, aby tu 
zostalo aj pre tých, ktorí prídu po nás,“ te-
šil sa z bohatej účasti brigádnikov starosta 
obce Roman Urbánik.

Jednotlivé skupiny sa postupne pre-
sunuli na stanovištia, kde vyčistili okolie 

od najrôznejších odpadkov. Podľa poľov-
níkov, ktorí takéto brigády organizujú vo 
svojom združení už mnoho rokov, ale aj 
podľa obyvateľov obce je nepochopiteľné, 
že naši spoluobčania opakovane dokážu 
vynášať odpad do prírody. A to aj napriek 
tomu, že všetky druhy zberov sú v obci za-
bezpečené. „Už som tu druhý rok, je to za-
ujímavé. Zbierať po ľuďoch neporiadok, to 
je katastrofa. Záleží mi na tom, aby to bolo 
čisté, nech aj zvieratá majú čisto,“ myslí si 
školák Simon. „Takýto zber sa organizuje 
u nás v revíri už veľa rokov a zúčastňujem 
sa každého ročníka, ale nič sa nezlepšuje. 
Ľudia by si už mali uvedomiť, že o prírodu 
sa treba starať,“ pridal sa poľovník Ján.

Po skončení brigády čakal na všetkých 
čerstvý poľovnícky guláš, ktorí pripravili 
členovia Poľovníckeho združenia Zálesie.

Spoločnými silami poľovníci a  občania 
vyzbierali z  chotára takmer plný 30 kubí-
kový kontajner. Najzarážajúcejšie je na ce-
lej situácii to, že toľkoto odpadu bolo do 
okolia Močenku vyhodeného v  priebehu 
jediného kalendárneho roka. Vďaka patrí 
všetkým, ktorí sa brigády na čistení okolia 
našej obce zúčastnili. Marcela Lenčéšová

Obecný Deň Zeme

Obec Močenok sa už po druhý raz za-
pojila do podujatia Míľa pre mamu. Pre 
návštevníkov, najmä mladé rodiny s deť-
mi, si organizátori, ktorými boli obec, 
Únia materských centier, Komunitné 
centrum Močenok a niektoré spoločen-
ské organizácie z Močenku, pripravili na 
sobotu 12. mája v parku pred kostolom 
okrem obligátnej míle, ktorú bolo po-
trebné prejsť či prebehnúť, aj niekoľko 
zábavných stanovíšť s atraktívnymi úlo-
hami. Ešte pred tým, ako bola o  16.00 
hodine ofi ciálne odštartovaná Míľa pre 
mamu, bol pripravený krátky kultúrny 
program, o ktorý sa postarali deti z ma-
terskej školy a členovia tanečného klubu 
Jumping zo Šale.

Detičky po zdolaní míle dostali kar-
tičky s logom podujatia a s vervou sa pus-
tili do plnenia úloh. Na každom stano-
višti dostali potom pečiatku alebo zápis, 
že stanovište navštívili a za kartičku plnú 
záznamov sa im ušla odmena. Stanoviš-
tia si pripravili Komunitné centrum, há-
dzanársky a  futbalový klub, OZ Rubín, 
hnutie eRKo, spoločenstvo Rodina je 
viac a  eshop Pre naše deti. Na rôznych 
stanovištiach si mohli vyskúšať svoju ši-
kovnosť s loptou, v skákaní cez prekážky, 
navliekaní korálok, triafaní petangových 
gúľ a podobne. „Dobre som si zasúťažila 
a prešla som aj celú míľu pre mamu,“ po-
chválila sa Miška. „Ja som všetko už robil 

a najviac sa mi páčili chodúle,“ pridal sa 
aj Filipko. „Najviac sa mi páčilo hádzanie 
do kýblika,“ vybrala si najlepšiu disciplí-
nu Sandrika. S podujatím a možnosťami 
zábavy pre deti boli spokojní aj rodičia, 
ktorí so svojimi deťmi prišli. „Už sme tu 
boli minulý rok a páčilo sa nám, tak sme 
prišli zas. Deťom sa páči, páčil sa im aj 
ten dážď, ktorý bol a prešli sme väčšinu 
aktivít. Absolvovali sme aj míľu, asi do 
polovice, potom veľmi pršalo a  deťom 
bola zima, tak sme sa vrátili. Hodnotím 
to ako veľmi dobrú akciu,“ pochvaľovala 
si mladá mamička Ivana.

Hoci bolo upršané popoludnie, tak 
sa podujatia zúčastnilo množstvo rodín 
s  deťmi. Spoluorganizátori sa všetkým, 
napriek tomu, že na nich takmer celý čas 
pršalo, trpezlivo a  s úsmevom venovali. 
„Druhý ročník Míle pre mamu, ktorú 
organizuje obec Močenok v  spolupráci 
s ostatnými spoluorganizátormi, je osla-
vou Dňa matiek. Je to spôsob, akým po-
núkame rodinám, deťom, ale aj starým 
rodičom možnosť spoločne prežiť krásne 
sobotné popoludnie pri hrách a  zába-
ve. Myslím si, že aj napriek počasiu sa 
dnešné podujatie podarilo,“ konštatoval 
starosta obce Roman Urbánik.

Deti a rodičia sa z areálu parku a kul-
túrneho strediska rozišli v podvečer plní 
dojmov, dobrej nálady a zaujímavých zá-
žitkov.  Marcela Lenčéšová

Míľa pre mamu v MočenkuVítanie detí do života
Pri príležitosti sviatku Dňa matiek zorganizo-

vala obec Močenok vítanie do života najmladších 
obyvateľov našej obce. Do priestorov kultúrneho 
strediska boli pozvaní rodičia s  detičkami, ktoré 
sa narodili od augusta minulého roku. Spolu bolo 
pozvaných 27 detí a  ich rodičov. Podujatie otvoril 
duet žiaka základnej umeleckej školy Andreja Ho-
lubjaka so svojou pani učiteľkou Zuzanou Babul-
jakovou, ktorí prítomným zahrali nežnú klavírnu 
skladbu. Všetkých rodičov a najmladších občanov 
vo svojom príhovore srdečne privítal starosta obce 
Roman Urbánik.

Potom si všetky prítomné mamičky, ktorých 
bolo 16 spolu so svojimi detičkami z  rúk staros-
tu obce postupne prevzali pamätné listy, aby mali 
spomienku na túto udalosť, knihy a kvety. Niektorí 
drobci túto akciu prespali, ale iní sa zvedavo obze-
rali čo sa okolo nich deje. „Pokračujeme v tradícii, 
ktorú sme začali na jeseň minulého roka. Myslím si, 
že rodičia a malí Močenčania, ktorí mali pozvanie si 
užili slávnostné chvíle spojené s kultúrnym progra-
mom a pripravené pre týchto našich vzácnych hostí. 
Myslím, že je to veľmi dobré podujatie, pretože je 
dôležité stretávať sa so všetkými vekovými skupi-
nami občanov našej obce,“ myslí si starosta obce 
Roman Urbánik.

V závere sa s kultúrnym programom predstavili 
ešte dvaja žiaci základnej umeleckej školy Nina Ter-
nerová a Milan Kiss, ktorí detičkám a rodičom spo-
ločne zaspievali pieseň z rozprávky Kráska a zviera.

Po milej udalosti vítania detí do života pokra-
čovali mnohé rodiny v  zábave ešte na podujatí 
určenom pre mladé rodiny pod názvom Míľa pre 
mamu. Marcela Lenčéšová
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SPOLOČENSKÁ KRONIKA

PRIVÍTALI SME:

Juraj Koszna, Kristián Farkaš, Tamara Hajdáková,

Lukáš Lendvay, Sebastián Sýkora,

Linda Elis Kurucová, Dorota Starinská

POVEDALI SI ÁNO:

Tomáš Lešš a Dominika Packová

Ľuboš Bleho a Jasmina Babić

Filip Benčík a Mgr. Lucia Nováková

Ing. Vladimír Lenčéš a Mgr. Michaela Lencsésová

Daniel Boháčik a Mgr. Zuzana Gogulová

Ing. Pavol Fidrich a Jana Vargová

František Hromoda a Daria Rábeková

Miloslav Bleho a Veronika Fúsková

Ivo Sepeši a Renáta Koppová

Patrik Vereš a Mgr. Zuzana Flammichová

Ľubomír Korčák a Adriana Vörösová

Michal Lešš, 78 - ročný

Imrich Lenčéš, 80 - ročný

Roman Vyskoč, 40 - ročný

Ľubomír Vyskoč, 66 - ročný

Dezider Horváth, 86 – ročný

Eva Rajcsányiová, 68 - ročná

Janka Tóthová, 84 - ročná

OPUSTILI NÁS

Ďakujeme všetkým 
príbuzným, pria-
teľom a  známym, 
ktorí sa dňa 14. 
marca 2018 prišli 
naposledy rozlúčiť s  naším dra-
hým manželom, otcom, dedkom 
a  pradedkom p. Antonom Ble-
hom. Ďakujeme za prejavy sú-
strasti a kvetinové dary. Smútiaca 
rodina

Stále je ťažko 
a  smutno nám 
všetkým, nič už 

nie je také, ako bolo predtým. 
Čas plynie, bolesť stále trápi, 
ale Vás nám už nik nevráti. Čo 
s vďakou za lásku Vám môžeme 
dať? Len kyticu kvetov a s láskou 
spomínať. Dňa 20. januára 2018 
uplynulo 20 rokov, čo nás navždy 
opustila naša milovaná mamička 
a babička Helena Búranová rod. 
Sokolíková, a  zároveň 15. apríla 
2018 uplynulo 6 rokov, čo nás na-
vždy opustil náš milovaný otecko 
a dedko Štefan Búran. S  láskou 
spomínajú deti s rodinami.

Už je to 11 rokov, 
čo nie si s  nami, 
zabudnúť nemôže 
rodina, známi. Na 
hrobe kytica, kaha-
nec svieti, spomienka manželky 
a tvojich detí. Kto ho poznal, ten 
si spomenie, kto ho miloval, ten 
nikdy nezabudne. Dňa 24. mája 
2018 sme si pripomenuli 11. vý-
ročie úmrtia nášho milovaného
Jozefa Sekereša. S  láskou spo-
mínajú manželka a dcéry Martin-
ka a Lydka s rodinou.

Dňa 9. júla 2018 si 
pripomenieme 10. vý-
ročie, čo nás navždy 
opustil náš manžel, 
otec, dedko a praded-
ko p. Jozef Kondrót. Smútiaca rodina

Čas letí, deň za 
dňom sa míňa, ale 
Tvoja prítomnosť 
nám stále chýba. 
Hoci si odišla a niet 

Ťa medzi nami, v našich srdciach 
zostaneš navždy s  nami. Dňa 
1. augusta 2018 uplynie rok, čo 
nás navždy opustila naša drahá 
mamička, babka a prababka Eva 
Révayová. S úctou a láskou spo-
mínajú deti s rodinami a vnúčatá.

Smutný je dom i dvor, 
už nepočuť Váš hlas 
v  ňom. Dotĺkli srdcia, 
prestali biť, hoci tak 
veľmi chceli žiť. Ťaž-
ko povedať, čo cítime, keď k  hro-
bom chodíme, na plamienky sviečok 
hladíme a s láskou spomíname. Dňa 
8. júla 2018 uplynie 5 
rokov, čo nás navždy 
opustil náš otec, sta-
rý a prastarý otec p. 
Jozef Seleši. Dňa 28. 
októbra 2018 uplynú 3 roky, čo nás 
navždy opustila naša mama, stará 
a  prastará mama p. Irena Seleš-
iová. Dňa 1. novembra 2018 uplynú 
3 roky, čo nás navždy opustila naša 
sestra, švagriná a  teta p. Gabriela 
Ilišková r. Selešio-
vá. S  láskou a  úctou 
spomínajú syn a brat 
Jozef s rodinou, a syn 
a brat Marián so sy-
nom Mariánom.

„Jediné srdce na 
svete sme mali, ktoré 
dokázalo nás milovať. 
Aj keby láskou vzbu-
diť sme ho chceli, 
neozve sa už viac. Odišlo, zmĺklo, 
išlo spať. Sú chvíle, ktoré ťažko pre-
žívame, sú okamihy, na ktoré tisíc-
krát spomíname. Márne ťa naše oči 
všade hľadajú, márne po tvári slzy 
stekajú.“ S bolesťou v srdci si 1.au-
gusta pripomíname 6.výročie úmrtia 
nášho drahého manžela, otca, sta-
rého otca a pradedka Jozefa Hippa. 
To, že sa rana zahojí, je len klamné 
zdanie. V srdci bolesť zostala a ti-
ché spomínanie. Spomienky na pre-
žité chvíle s tebou si navždy zacho-
váme v našich srdciach. Manželka, 
dcéra a synovia s rodinami.

Dňa 18.júla 2018 si pripome-
nieme 1. smutné výročie, čo 
nás navždy opustila naša dra-
há mamička, babka a  prababka
Katarína Szökeová. S  úctou 
a láskou spomína celá rodina.

Dňa 19. júla uply-
nie 16 rokov, čo 
nás navždy opustila 
naša drahá manžel-
ka, mama a  bab-
ka Magdaléna Tóthová. S úctou 
a láskou spomína manžel s rodi-
nou.

Dňa 29. júla 2018 si pripomenie-
me 4. výročie úmrtia p. Milana 
Kozára. S úctou a  láskou si na-
ňho spomínajú manželka, synovia, 
dcéry a vnuci.

Dňa 24. septembra 2018 uplynie 
20 rokov, čo nás navždy opustil 

náš manžel, tatuško, 
dedko a  pradedko 
Ján Boháč. S láskou 
spomína celá rodina. 
Kto ste ho pozna-
li, venujte mu tichú spomienku. 
Smútiaca rodina.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, ktorí sa 6. 
júna 2018 prišli naposledy roz-
lúčiť s našim manželom, otcom, 
dedkom a pradedkom Deziderom 
Horváthom. Ďakujeme za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary. Smú-
tiaca rodina.

„Prestali pre teba 
hviezdy svietiť i sln-
ko hriať. Ale tí, čo 
ťa radi mali, nepre-

stanú spomínať!“
Dňa 21. augusta 2018 si pripome-
nieme 1. smutné výročie, čo nás 
navždy opustil náš milovaný otec 
a  manžel *Jozef Lenčéš. *Kto 
ste ho poznali, venujte mu spolu 
s nami tichú spomienku.
S úctou a láskou smútiaca rodina.

Na Tvojom hrobe 
kahanec horí, ten 
Ti zapálili tí, ktorí 
Ťa mali radi. Aký 
je pustý dvor bez Teba, nevidieť 
Tvoju tvár, nepočuť Tvoje kroky, 
odišiel si tak rýchlo, čo veľmi 
bolí, žiaľ na Teba zabudnúť nikdy 
nedovolí. Dňa 3. júna 2018 sme 
si pripomenuli 1. smutné výročie 
čo nás navždy opustil náš brat, 
strýko a nadovšetko syn Štefan
Stanko. S láskou spomínajú ma-
mička, sestra Betka a brat Sta-
no s rodinami.

Smútočné oznamy

V mesiaci júl sa dožili krásneho životného
jubilea dve členky speváckeho súboru Zúgovanka,

pani Valéria Boháčová
a pani Olívia Paštéková.

Milé naše jubilantky!

Do ďalších rokov vám želáme všetko len to najlepšie, hlavne 
veľa zdravia, šťastia, radosti, pohody a božieho požehnania.

Kolektív speváckej skupiny

V mesiaci máj sa dožila krásneho životného jubilea,
členka speváckej skupiny Zúgovanka pani Zora Mesárošová. Milá Zorka!

Čas pravidelne rok k roku pridáva, len krásne spomienky nám necháva.
Do ďalších rokov šťastie, lásku, spokojnosť, pevného zdravia stále dosť.

Starosti málo, radosti veľa, to ti naša
Zúgovanka želá.
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Koncom marca už celé desaťročia slávia 
všetci pedagogickí pracovníci Deň učite-
ľov. Jeho dátum – 28. marec bol stanovený 
podľa dátumu narodenia učiteľa národov 
Jána Amosa Komenského. Prácu učiteľov 
sme si uctili aj v  našej obci  – svoj sviatok 
oslávili učitelia v základnej umeleckej škole. 
K sviatku im prišiel zablahoželať aj staros-
ta obce Roman Urbánik so symbolickými 
darčekmi. Spoločné stretnutie k príležitos-
ti sviatku učiteľov mali aj pracovníci zák-
ladnej školy, ktorým za náročnú a dôležitú 
prácu poďakoval okrem riaditeľa školy aj 
starosta obce. Deň učiteľov oslávili aj za-
mestnanci materskej školy.

Na okresnej úrovni boli za dlhoročnú 
obetavú prácu ocenené štyri učiteľky z mo-
čenských škôl. Podujatie sa v  šalianskom 
dome kultúry konalo presne v deň sviatku 
dňa učiteľov. Prítomným sa prihovorila 

viceprimátorka Šale Danica Lehocká, kto-
rá sa všetkým učiteľom poďakovala za ich 
nenahraditeľnú prácu a  obetavosť. Učite-
ľom z obcí okresu odovzdali ďakovné listy 
starostovia jednotlivých obcí spoločne s ve-
dúcou Spoločného školského úradu Erikou 
Velasquezovou.

Medzi viac ako stovkou ocenených učite-
ľov boli dve učiteľky z našej základnej ško-
ly – Zuzana Sýkorová a Jana Lišková Urba-
nová. „Chcela by som sa poďakovať vedeniu 
školy, že ma na ocenenie menovali a pánovi 
starostovi, že mi toto ocenenie odovzdal. 
Povolanie učiteľky bol vždy môj sen, k  to-
muto povolaniu pristupujem zodpovedne 
a svedomito a hlavne moje decká sa snažím 
matematiku učiť šťastne, radostne a  srd-
com,“ tešila sa z ocenenia svojej práce Jana 
Lišková Urbanová. „Mám rada svoju prácu 
a  veľmi ma teší, ak žiaci prejavujú záujem 
o učenie a ich rodičia sú mi veľkou oporou. 
Touto cestou by som sa chcela poďakovať 
žiakom, rodičom, vedeniu a hlavne by som 

sa chcela poďakovať kolektívu našej močen-
skej základnej školy, pretože sa tam cítim 
veľmi dobre a  v  podstate základom je ko-
lektív a dobrá atmosféra,“ pridala sa Zuza-
na Sýkorová. Z materskej školy v našej obci 
bola ocenená Erika Hippová a zo základnej 
umeleckej školy Mária Holúbeková. „Je to 
pre mňa veľká pocta, pretože takto vidím, 
že všetka tá práca, ktorú som robila s deťmi, 
bola povšimnutá a  je to zároveň motivácia 
do budúcnosti,“ myslí si Mária Holúbeková. 
Rovnako bola vďačná za ocenenie aj Erika 
Hippová: „Veľmi pekne ďakujem za ocene-
nie. Práca v školstve je síce pekná, ale aj ná-
ročná, každým rokom náročnejšia, ale je to 
super vidieť tie výsledky na tých deťoch, tie 
ich pokroky a to, že vás majú radi.“

Na svojich učiteľov, nielen tých aktuálne 
ocenených, boli právom hrdí riaditelia škôl, 
ktorí sa zúčastnili slávnostného aktu odo-
vzdávania ďakovných listov, ale aj starosta 
obce Roman Urbánik.

Marcela Lenčéšová

Deň učiteľov

Zápis detí do základnej školy
V prvej polovici apríla sa v priestoroch 

základnej školy konal zápis šesťročných 
detí do prvého ročníka. Do priestorov 
školy postupne prichádzali budúci prvá-
čikovia v  sprievode svojich rodičov, aby 
zapisujúcim pani učiteľkám ukázali, že sú 
šikovní a patria do školských lavíc. Cieľom 
zápisu je zistiť pripravenosť u  predškolá-
kov, ktorí by podľa dátumu narodenia mali 
v  septembri nastúpiť do základnej školy. 
„Dôležité je, aby deti poznali čísla aspoň 
do päť, vedeli priradiť počet k  danému 
číslu, aby vedeli základné farby a základné 
geometrické útvary. Zatiaľ to deti pekne 
zvládajú. Tí, ktorých sme doteraz zapísali, 
boli šikovní. Všetci povedali básničku ale-
bo pesničku, ale trošku problematické je to 
s výslovnosťou,“ konštatovala jedna zo za-
pisujúcich učiteliek Martina Červeňanská.

Zapisujúce sa detičky riešili v  triedach 
postupne všetky úlohy, ktoré im zadali 
pani učiteľky. Rozprávali sa spolu, odpo-
vedali na učiteľkine všetečné otázky o far-
bách, tvaroch, počtoch predmetov, ale aj 
kreslili. „Robil som geometrické tvary 
a ešte som spájal niečo, vyfarboval, a za to, 
že som všetko urobil, tak som dostal od-
menu,“ ukazoval nám pyšne taštičku s dar-
čekmi od pani učiteľky Slávko. „Musel som 
sa tam podpísať, a  potom aj trpaslíkov, 
a  musel som aj zapisovať čísla,“ prezradil 
Filipko.

Počas troch zápisných dní sa prišlo do 
močenskej základnej školy zapísať 63 detí. 
Desať z nich dostalo na základe posudkov 
od psychológov alebo žiadosti rodičov od-
klad na jeden rok. Ostatné deti by mali 3. 
septembra nastúpiť do prvého ročníka.

Marcela Lenčéšová

Aj učitelia z MŠ slávili Deň učiteľov
Každoročne s  príchodom jari si pri-

pomíname a  oceňujeme prácu učite-
ľov, pedagógov a  ďalších zamestnancov 
v  školstve. Pri príležitosti Dňa učiteľov 
nezabudlo poďakovať ich obetavej práci 
ani vedenie obce Močenok. Samozrejme, 
dôležitá práca učiteľa začína už v mater-
ských školách. Aj pre kolektív učiteliek 
z Materskej školy Močenok bolo pripra-
vené pohostenie a kvety. „Tí učitelia, kto-
rí kladú základy tým našim najmenším 
deťúrencom, si toto ocenenie zaslúžia, 
pretože je to veľmi náročná, mravenčia 
práca. To, čo oni zasejú do tých malých 
srdiečok, tak to určite bude rozkvitať 
v  tých srdiečkach do budúcna. Základy, 
ktoré im vštepíme v  tej materskej škole, 
tak im určite zostanú,“ zhodnotila prá-
cu učiteliek riaditeľka materskej škola 
Soňa Hippová. Práca s deťmi si vyžaduje 
okrem stopercentného nasadenia pevné 
nervy a zároveň vľúdny prístup k našim 
najmenším. „Práca nielen v  materskej 
škole, ale celkovo v  školstve je veľmi 

náročná, ale je aj veľmi krásna. Tie deti 
nám dávajú spätnú väzbu a my sa z toho 
vždy veľmi tešíme,“ vyjadrila pocity zo 
svojej práce Zuzka Kubačeková, učiteľka 
materskej školy. „Dôležité je, aby sme sa 
pripravili, aby to klapalo. Najlepšie ale 
asi je, keď to ide zo srdca toho človeka, 
to všetko zjednoduší,“ svoje pocity popí-
sala aj učiteľka materskej školy Monika 
Kollárová. Za všetko, čo robia učiteľky 
materskej školy pre deti sa im poďakoval 
zástupca starostu Peter Sýkora. Odovzdal 
im kvet a malý darček. „Teraz ich čaka-
jú také ťažké mesiace, pretože sa bude 
prerábať, rekonštruovať materská škola 
a  bude treba veľa improvizovať. Budú 
musieť prevážať veci a  robiť v  takých 
stiesnených podmienkach, ale sú ochot-
né venovať sa našim deťom. Verím, že to, 
čo bude nasledovať potom, keď sa podarí 
zrekonštruovať a rozšíriť materská škola, 
bude prínos pre pani učiteľky, pre za-
mestnankyne školy, ale hlavne pre všetky 
detičky.“ Mária Gyárfásová

Chystá sa obnova centrálnej časti obce
V minulom roku podala obec Močenok žiadosť o príspevok z environmentálneho fondu 

na revitalizáciu centra našej obce. Obnoviť sa majú priestory od reštaurácie Elsa po hlavnú 
križovatku. Pri revitalizácii parku sa vysadia nové kríčky, kvety, upravia sa stromy na presvet-
lenie parku a upraví sa aj okolie artézskej studne. „Začali sme s úpravou najväčších stromov 
tak, aby bol dostatok svetla pre nové rastliny. Chceme odstrániť staré zábradlie, urobiť novú 
výsadbu, osadiť nové lavičky a osvetlenie centrálnej časti obce. Na tento projekt sme od mi-
nisterstva životného prostredia z environmentálneho fondu dostali 5000 eur. Zastupiteľstvo 
obce Močenok v rozpočte schválilo zhruba ďalších 5000 eur, aby mohli byť práce uskutoč-
nené kompletne,“ informoval starosta obce Močenok Roman Urbánik. Začatie prác revita-
lizácie centra obce je naplánované už na koniec mája. „Pevne verím, že do začiatku letných 
prázdnin, resp. v priebehu mesiaca júl pred Gorazdovskými slávnosťami, by mali byť práce 
ukončené,“ doplnil predpokladané ukončenie prác starosta obce.  Mária Gyárfásová
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V  sobotu 17. marca 2018 sa členovia 
Karate Močenok zúčastnili v  rámci aktu-
álneho súťažného ročníka 3. kola Pohára 
detí a  mládeže Západoslovenského zväzu 
karate, ktoré sa konalo v  Nesvadoch. Na 
podujatí sa predstavilo 179 súťažiacich 
z 18 klubov regiónu, ktorí štartovali v 347 
štartoch v cvičení kata a v osobných súbo-
joch kumite. V močenskej výprave bolo 11 
členov klubu rôznych vekových kategórií 
sprevádzaných trénerom Štefanom Mórim. 
„Bolo tam päť nováčikov, ktorí okúsili sú-
ťažné tatami. Chcem ich pochváliť, že na 
to mali odvahu po tom, čo videli športové 
zápasy mužov. Trošku sa zľakli, ale odváž-
ne išli na tatami vo svojej kategórii,“ chválil 
začiatočníkov tréner Móri. „Starší členovia 
klubu, ako napríklad Michal Hanák, Samu-
el Pápay a Patrik Konečný sa tiež umiestnili 
vo svojich kategóriách. Oni už ale vedia, či 
môžu očakávať pochvalu alebo nie, aj keď 
sa umiestnia. Patrika môžem pochváliť za 
kumite - športový zápas, aj v kata má veľ-
mi silnú konkurenciu.“ Močenskí karatisti 
získali na tejto súťaži dve zlaté, tri striebor-
né a  osem bronzových medailí. Ostatné 
umiestnenia boli väčšinou piate miesta.

Medzi začiatočníkov, ktorí sa zúčastnili 
prvých súťaží vo svojej športovej kariére, 

patril napríklad Patrik Tóth, ktorý bodoval 
v kumite v kategórii 6 až 7 ročných chlap-
cov začiatočníkov, kde získal striebornú 
medailu. Medzi začiatočníkov patrila aj 
Eliška Suchá, ktorá sa v  kategórii starších 
žiačok začiatočníčok dokázala presadiť 
až dva razy – v cvičení kata, kde bola tre-
tia, a v kumite, kde skončila na 2. mieste. 
„Na začiatku som bola trošku v strese, ale 
to je asi normálne. Potom to trochu preš-
lo, keď už som mala ísť súťažiť,“ potvrdila 
Eliška Suchá. „Cvičili sme, aj sme sa bili. 
Nebál som sa, aj keď som ich nepoznal. 
Som rád, že som získal diplom,“ povedal 
nám nováčik Patrik Tóth. Skvelý výsledok 
dokázal pre klub dosiahnuť aj Patrik Ko-
nečný, ktorý napriek svojmu veku nie je 
na súťažiach žiadnym nováčikom. Pred-
stavil sa v kategórii 10 až 11 ročných star-
ších žiakov v cvičení kata, kde bol siedmy, 
a  v  kumite, kde dosiahol najlepší možný 
výsledok – prvenstvo. Jedným z tých, ktorí 
sa tešili z prvého miesta bol aj Samuel Pá-
pay. Víťazom sa stal v kategórii kumite 16 
až 17 ročných juniorov a v kumite starších 
juniorov od 18 do 20 rokov skončil tretí. 
„Určite je tam už tá tréma menšia ako bola 
na prvej súťaži, ale stále tam je, lebo chalani 
sú tam dobrí a môže človek dôjsť aj k neja-

kému zraneniu. Som viac-menej spokojný, 
lebo som si zazápasil a získal som aj neja-
ké umiestnenie, ale ako by tréner povedal, 
mohlo to byť aj lepšie,“ potvrdil s úsmevom 
Samuel Pápay.

S  účinkovaním svojich zverencov na 
súťaži v Nesvadoch bol vcelku spokojný aj 
tréner Štefan Móri. Koncom apríla sa čle-
novia močenského klubu karate zúčastnili 
21. ročníka prestížnej súťaže Galanta Cup. 
V konkurencii 19 klubov a 116 súťažiacich 
sa predstavila aj šestica Močenčanov. Mla-
dým karatistom vo veku od 7 do 11 rokov 
sa podarilo vybojovať 1 zlatú a 1 striebornú 
medailu, obe získala Petra Maláriková, ďa-
lej 4 bronzové medaily, z ktorých dve patria 
Patrikovi Tóthovi. Po jednej medaile získali 
Eliška Suchá a Peter Sabo.

O týždeň neskôr, 5. mája 2018, pokračo-
vali karatisti súťažou otvorených majstrov-
stiev detí do 11 rokov v Kolárove, kde do-
kázali vybojovať 7 medailových umiestnení. 
Najviac potešilo striebro Patrika Tótha v ku-
mite a šestica tretích miest. Zaujímavosťou 
je, že ich získali traja súťažiaci, každý jednu 
z kata a jednu z kumite – boli to Petra Malá-
riková, Eliška Suchá a Patrik Konečný.

Blahoželáme k úspechom.
Marcela Lenčéšová

V  Šali sa počas posledného marcového 
týždňa konal už 21.ročník oceňovania naj-
úspešnejších športovcov, trénerov a zaslúži-
lých funkcionárov okresu za uplynulý rok. 
Zastúpenie mali medzi ocenenými aj špor-
tovci, tréneri a funkcionári z našej obce.

V  kategórii jednotlivcov dospelých 
a  juniorov bola ocenená Tamara Šoková 
z Hádzanárskeho klubu Junior Močenok. Ta-
mara je odchovankyňou močenskej hádza-
nej a patrí medzi opory seniorského kolek-
tívu, ktorý súťaží v prvej hádzanárskej lige.

V  kategórii mládežníckych kolektívov 
bolo ocenené mužstvo žiakov kategórie U13 
Futbalového klubu Močenok. „Mládež nám 
robí radosť tak isto, ako táto kategória U13. 
Mohla tu stáť aj kategória U11, ktorá vedie 
tabuľku s náskokom 7 bodov alebo družstvo 
starších žiakov, ktoré je na 3. mieste. Do-
rast má takisto 3. miesto. Horšie je to s tým 
A mužstvom, ktoré by si mohlo brať príklad 
z  tejto omladiny,“ konštatoval prezident 
futbalového klubu Miloš Bleho spokojný 
s mládežníckymi mužstvami.

V  kategórii mládežníkov  – jednotlivcov 
sme mali tri želiezka v  ohni. Prvým bol 
Adam Straňák  – kapitán dorasteneckého 
mužstva Futbalového klubu Močenok, ktoré 
je po jesennej časti súťaže na 3. mieste ta-

buľky. „Samozrejme je to dobrý pocit získať 
takéto niečo. Trénoval som a teším sa z toho, 
ale idem ďalej, neberiem to nejako vážne,“ 
povedal nám s  úsmevom ocenený Adam 
Straňák.

Druhým Močenčanom bol karatista Filip 
Bleho, ktorý sa stal v uplynulom roku maj-
strom Slovenska. Získal popredné umiestne-
nia nielen na majstrovstvách Slovenska, ale 
aj v Slovenskom pohári. Na majstrovstvách 
Európy získal 2. a 3. miesto a na Majstrov-
stvách sveta v  Taliansku získal v  súťažiach 
kata titul majstra sveta a  3.miesto. „Mám 
dobrý pocit z toho, že som aj minulý rok do-
siahol dobré výsledky a budem sa snažiť aj 
naďalej dosahovať takéto výsledky,“ konšta-
toval spokojne Filip Bleho.

Treťou ocenenou bola členka Hádzanár-
skeho klubu Junior Močenok Michaela Br-
zová. Miška je mladou brankárskou nádejou 
klubu, oporou mladších žiačok v  krajskej 
súťaži a platnou posilou v družstve starších 
žiačok. „Bolo to také nečakané, keď mi tré-
nerka dala obálku s  pozvánkou a  pre mňa 
také prekvapujúce,“ priznala Miška Brzová.

V kategórii trénerov si ocenenie za svo-
ju dlhoročnú prácu so športovcami právom 
prevzala Marta Braunová. Bývalá hádzanár-
ka, dlhé roky trénerka žien a  teraz mláde-

že odovzdala svoje skúsenosti už viacerým 
generáciám hádzanárok. „Ďakujem veľmi 
pekne za toto ocenenie, veľmi si to vážim. 
Pracujem teraz s  deťmi, ktoré sú mi veľmi 
blízke. Je to niečo úplne iné ako s dospelými, 
a  ak mi zdravie vydrží a  bude záujem detí 
a rodičov, tak som ochotná ešte robiť s tými 
deťmi, lebo v tom je budúcnosť našej hádza-
nej,“ tešila sa z ocenenia Marta Braunová.

V  kategórii funkcionárov Močenok za-
stupoval bývalý aktívny hráč a  potom fut-
balový funkcionár Futbalového klubu Mo-
čenok, Imrich Čvirik. Už niekoľko rokov sa 
stará o bezproblémové fungovanie všetkých 
futbalových mužstiev. „Teším sa z  toho, že 
si na mňa spomenuli. Je v tom veľa roboty, 
okolo futbalu je vždy dosť roboty. Budem 
pokračovať ďalej, zakiaľ mi zdravie bude slú-
žiť,“ bol poctený ocenením Imrich Čvirik.

Prehliadku a  oceňovanie najlepších 
športovcov, trénerov a  funkcionárov okre-
su v najrôznejších športoch pozorne sledo-
val aj starosta našej obce Roman Urbánik: 
“Chcem poblahoželať všetkým, ktorí boli 
ocenení, či už to boli aktívni športovci, ale-
bo tréneri a  funkcionári. Je to vysvedčenie 
toho, že šport v  Močenku stále, aj napriek 
všetkým problémom funguje. Myslím, že 
práve takéto momenty sú veľmi dôležité, keď 
oceníme tých, ktorí pre šport niečo urobili 
alebo dosiahli dobré výsledky.“

Marcela Lenčéšová

Športovci roka 2017

Močenskí karatisti opäť získali medailové umiestnenia
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Profesionálne strihanie psíkov všetkých ple-
mien. Kvalita, precíznosť, spokojnosť, zodpo-
vednosť a odborný prístup, maximálna ocho-
ta, poradenstvo a prijateľná cena.
 Tel. č. 0905 559 708

INZERCIA

ADVOKÁTSKA 

KANCELÁRIA

JUDr. Lýdia Vylimcová

Sídlo advokátskej kancelárie:

Močenok, Švábská č. 1431/18

Kontakt:

tel: 037/6552833,

mobil: 0903 729 822

e- mail: judrvylimcova@gmail.com,

web: www.judrvylimcova.sk

Ponúka právne služby

a poradenstvo v oblastiach

• obchodné právo, včítane práva 

obchodných spoločností,

• pracovné právo,

• občianske právo,

• rodinné právo,

• správne právo,

• vyhotovovanie zmlúv,

• vymáhanie pohľadávok,

• vypracovanie návrhov na začatie 

konania a ďalších podaní v konaniach 

pred súdmi, orgánmi štátnej správy 

a miestnej samosprávy,

• zastupovanie pred súdmi, orgánmi 

štátnej správy a miestnej samosprávy.

Družstvo žien vstupovalo do súťažného 
ročníka s cieľom o čo najlepšie umiestne-
nie v tabuľke a stabilizovanie kádra. Na za-
čiatku ročníka mal káder rovnaké zloženie 
ako v minulej sezóne a tvorili ho prevažne 
študentky stredných a  vysokých škôl. Na 
konci jesennej časti sezóny prišla na hosťo-
vanie brankárka Vladimíra Lenčéšová, ale 
v  odvetnej časti družstvo oslabil odchod 
dvoch hráčok. Martina Šípková odišla 
kvôli materským povinnostiam a Patrícia 
Dianová kvôli študijným povinnostiam.

Bohužiaľ, družstvo v  priebehu súťaže 
doplácalo na neskúsenosť a  rozdielne ve-
kové kategórie, pretože sú v kádri vekovo 
štyri dorastenky. Problémom bolo taktiež 
nepremieňanie šancí. Pochváliť ale tre-
ba streleckú úspešnosť hráčok. Domini-
ka Czuzcorová nastrieľala 102 gólov, čím 
sa umiestnila na ôsmom mieste, a  Lucia 
Lenčéšová 98 gólov, vďaka čomu jej patrí 

desiate miesto. Družstvo sa nakoniec v sú-
ťažnom ročníku umiestnilo na 9. mieste.

„Pozitívom je, že máme mladé družstvo 
a  dievčatá sú ochotné na sebe pracovať. 
Tomu je podmienený aj celý náš herný 
systém. Chceme hrať dynamickú a rýchlu 
hádzanú, aj keď je to ešte zatiaľ s chybami. 
Verím, že tréningom a naberaním ďalších 
skúseností sa bude náš herný systém aj 
výkonnosť ďalej zdokonaľovať. Poďako-
vanie za vytvorenie vhodných podmie-
nok na realizáciu tréningových jednotiek 
a majstrovských zápasov patrí vedeniu HK 
a všetkým našim sponzorom,“ vyjadril sa 
k  súťažnému ročníku tréner Štefan Kele-
men.

Staršie žiačky sa v  konečnej súťažnej 
tabuľke umiestnili z  trinástich družstiev 
na 8. mieste. V  kádri pritom bolo len 
šesť dievčat a  celú sezónu im vypomáha-
li mladšie žiačky. Napriek nízkemu počtu 

sa kolektív nevzdal, 
bojoval a  dosiahol 
uspokojivé umiestne-
nie. V  nasledujúcom 
súťažnom ročníku 
kvôli vekovej kategó-
rii skončia ďalšie tri 
hráčky, a  preto sa 
klub po zvážení situá-
cie rozhodol družstvo 
do súťaže neprihlásiť.

Mladšie žiačky sa celkovo umiestnili na 
9. mieste. Súpisku tvorili Brzová, Minári-
ková, Slamková, Kolenčíková, Vörösová, 
Braunová, Matušicová, Škvarková, Uhro-
vá, Lenčéšová, Leššová, Čanakyová, Soro-
ková, Svoreňová a Lenická.

Hráčky sa taktiež zúčastnili na Oblast-
ných majstrovstiev v minihádzanej v Nit-
re, kde sa umiestnili na 2. mieste z 18 druž-
stiev.

Prípravka sa zúčastnila troch turnajov, 
pričom v Šuranoch obsadili tretie, v Mo-
čenku prvé a v Šali druhé miesto. V nasle-
dujúcom ročníku 2018/2019 bude príprav-
ka súťažiť pod vedením trénerky Mirky 
Sklenárovej.

 Iveta Straňáková

Hodnotenie súťažného ročníka 
2017/2018 HK JUNIOR MOČENOK

Hodiny POWER JOGY
pre začiatočníkov a mierne pokročilých,

účinné cviky na precvičenie chrbtice
a kĺbov, posilnenie svalov, spaľovanie tukov…

Získajte príjemné pocity
z cvičenia a zároveň pevné, pružné telo.

Cvičí sa v areáli základnej školy
Močenok - 3.budova, 1.poschodie

v gymnastickej telocvični

od 4.septembra 2018,
utorok o 18,20 h

a štvrtok o 18,20 h.

Tel.č. 0907 407 038

Hádzanárky HK Junior Močenok (v  čier-
nom) bojovali o body.  Foto: Peter Sýkora
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EIZEN s.r.o. výkup železného šrotu 
tel.: 0911 915 591
       0948 523 390

֗ výkup železného šrotu a farebných kovov
paličské práce
rozpaľovanie kovových prvkov 

 a konštrukcií
zber papiera

Otváracie hodiny: Po - Pia 7.30 - 16.00 h  Sobota 8.00 - 13.00 h

prevádzka: Úzka 985/2
(bývalý Hliník) Močenok

֗֗

Obyvatelia môžu odovzdávať počas celého roka nasledovný odpad:

- stavebný odpad: 150 kg/ročne na 1 súpisné číslo, nad 150 kg spoplatnené

- elektroodpad: práčky, televízory, chladničky, mrazničky, počítače,
                         el. sporáky, žehličky, bojlery, varné kanvice a pod.

- veľkoobjemový odpad: patrí sem objemový odpad, ktorý sa 
                                       ďalej nedá spracovať a nezmestí sa do klasickej 
                                       nádoby na zmesový komunálny odpad.
napr. starý nábytok (válendy, sedačky), skrine, podlahové krytiny (koberce, 
linoleum,  gumolit), sanitárna keramika (umývadlá, vane, toalety), ostatné
(matrace, periny), znečistené plasty.

NEPATRÍ SEM!!! stavebný odpad - murivo, kamenivo, azbest, zvyšky malty,
zemina, čisté plasty, papier, sklo, bio odpad, elektro odpad a nebezpečený 
odpad.

Obecný úrad Močenok v spolupráci s firmou EIZEN s.r.o. vytvoril
pre obyvateľov obce Močenok ZBEROVÝ DVOR, ktorý sa nachádza

v areáli firmy EIZEN s.r.o. (kovošrot)

֗
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Sv. omšu pri Kaplnke sv. Urbana slúžil Mons. Pavol Zahatlan. Foto: Peter Sýkora

Rodina Štefana Bleha a maliar Tibor Sklenár dali opra-
viť malú kaplnku sv. Urbana. Foto: Marek Karlubik

Procesiu Božieho Tela sprevádzali močenskí hasiči a dy-
chová hudba Močenská kapela. Foto: Lucia Sýkorová

Program pre Míľu pre mamu pripravili aj hádzanárky.    Foto: Marcela Lenčéšová

Počas valného zhromaždenia OZ Rubín bola spoločenská sála plná.    Foto: Peter Sýkora Počas Procesie Božieho Tela do Močenku zavítal aj náš 
rodák Gorazd Kohút SVD.   Foto: Lucia Sýkorová


